
ZPRAVODAJ OBCE BRUMOVICE
Jan Herben o Brumovicích:
„A již vjíždíme na naše hraničky. Naše, mé rodné vsi! Hraničky brumovské! 
Buď tisíce houslí hraje nebo tisíce drobounkých zvonků zvoní kdesi za ho-
rou: tak sladká, omamující hudba - sotva však slyšitelná - šíří se od stráně 
ke stráni. Obracíš se na vinohrady, obracíš se na žita a slyšíš cvrčky zvonit. 
Kraj plný melodie.“

HODY 2023HODY 2023

Foto: Šebestián Francán
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Navržený program jednání:
1. Návrh programu jednání
2. Volba ověřovatelů zápisu a určení zapisovatele
3. Volba návrhové komise
4. Schválení programu jednání
5. Dotazy, připomínky a podněty členů ZOB
6. Dotazy, připomínky a podněty občanů
7. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání
8. Návrh na založení energetické společnosti obce
9. Žádosti občanů a organizací
9.1. Příspěvek stavební komise

Vážení a milí spoluobčané,
prázdniny jsou za námi a mnohým dětem začíná zcela 

nový život, těm menším prvními krůčky do školky, těm 
větším se otevřou brány vědění nástupem do prvních tříd. 
Tento opakující se rituál je vždy pro děti zvláštností, opře-
den mírou očekávání, napětí a zvědavosti. 

Naše škola a školka jsou naplněny, kapacity tříd jsou na 
maximu. To je vždy dobře, protože děti se rodí bez ohledu 
na konjukturu či krizi, ročníky jsou nazývány silnou popu-
lací. Děti jsou solí života a pro mnoho z nás je první krok 
do školy stejný moment očekávání, jako pro naše děti nebo 
vnoučata. Škoda jen, že si někteří pletou opravené zdi no-
vých fasád budov ZŠ s tabulí, na kterou čárají své nesmy-
slné výtvory. Je dobré vědět, že tento čin je kvalifikován 
jako „trestný čin“ a to už je docela průšvih. Vypadá to tedy 
tak, že kamerový systém bude muset být k nelibosti lotrů 
rozšířen, abychom si nenechávali ničit náš společný ma-
jetek… Je to o to smutnější, když na jedné straně zaměst-
nanci školy za podpory rodinných příslušníků v potu tváře 
(dobrovolně bez nároku na odměnu) chystají třídy na nový 
školní rok a na straně druhé „někdo“ prostě pomaluje zeď. 
A doma by to také tak udělal?

Naše obec spolu se zastupiteli je vstřícná mnoha projek-
tům, které však mohou být realizovány pouze za podpory 
dotačních nabídek. Všichni vidíme, že současná doba není 
jednoduchá, někteří tomu říkají krize, jiní postkovidový 
vývoj. Nebudu zabředávat do těchto témat. Vím však, že 
dotační tituly se omezují, provádí se někdy nepromyšle-
né škrty v investicích. V žádném případě to však pro naši 
obec neznamená složit ruce v klín. Podařila se rekonstruk-
ce veřejného rozhlasu, který je výkonnější, plně digitali-
zovaný, je napojen nejen na naše obecní studio, odkud se 
hlásí každodenní informace v 16:00 a v 18:45 hodin, ale 
tento systém může ovládat profesionální centrum hasičů 
– operační z Brna, který má právě službu a může vyhlásit 
poplach, ať z důvodu požáru, nebo nějakého výskytu pří-
valového deště, povodně, nebo jiné možné katastrofy. Roz-
hlas může také hlásit jen v místě, kde je to nutné, například 
pouze v lokalitě Žlíbek, nebo Vrchní konec či na Drahách. 

Slovo starostyZe života školičky
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Je to dáno pokročilou technologií 
a softwarovými možnostmi. Věř-
me tedy, že krizových hlášení a po-
plašných zvuků bude po skromnu.

Naše obec se také letos po mno-
ha letech přihlásila do soutěže 
„Vesnice roku 2023“. Záměr byl 
představit Brumovice takové, jaké 
skutečně jsou, bez pozlátek a přikrášlování a také zjistit, 
jaké to je získat ostruhy a pak se to soutěže opřít naplno 
v příštích letech. Podrobně je o tomto pojednáváno v jiné 
rubrice časopisu. Mohu říct, že jsem s velkou radostí pře-
vzal „Mimořádné ocenění za rekonstrukci obecního úřa-
du“, které nám při slavnostním vyhlášení ve vítězné obci 
Sudoměřice (které o zlatou stuhu usilovaly několik let 
a zvítězily až na šestý pokus) předala jménem zástupce 
Jihomoravského kraje Brigita Petrášová – předsedkyně 
komise. Sudoměřičtí zapracovali nejen na vizualizaci celé 
vesnice, ale na přístupu ke krajině s využitím přístavu a zá-
koutí Baťova kanálu, a především s aktivními spolky jak 
v oblasti rukodělné, tak folklóru, chovatelství, výrobě vína, 
pečení lívanců a dalšího. „Víte, vždy je to o lidech a záleží 
na lidech a když se sejde dobrá parta napříč dědinou a lidi 
to baví, já víc dělat nemusím a ani bych to sám nedokázal,“ 
řekl starosta Sudoměřic František Mikéska – usměvavý, 
oblíbený a velmi charismatický člověk. Byl to vzácný oka-
mžik a úžasný zážitek. Bylo by to krásné, kdybychom se 
zde u nás uměli „hecnout“ a přebít příští rok jejich trumfy 
naším hercovým esem… Co na to říkáte, milí spoluobča-
né? Našlápnuto už máme…

Vážení spoluobčané, dovolte mi na závěr poděkovat 
Vám za podporu, kterou od mnohých cítím, za názory, 
rady a podněty, které mi mnozí dáváte a jsem rád za oka-
mžiky, které mohu s Vámi strávit.

Dětem přeji vykročení do nového školního roku tou 
správnou nohou a Vám všem ze srdce přeji zdraví, štěstí, 
pokoj a radost v druhé polovině roku 2023.

S úctou Rudolf Kadlec – Váš starosta

USNESENÍ z třetího řádného zasedání Zastupitelstva obce Brumovice, konaného 

dne 9. března 2023 v19 hod. v obřadním a zasedacím sále nové radnice, Brumovice č.p. 155 

9.2. Příspěvek energetické komise
9.3. Žádost o dotaci z rozpočtu obce Výtvarný spolek 

malebné Brumovice
9.4. Nabídka k odkoupení části pozemku – parc. č. st. 94, 

st. 95, 3639 a 3640
10. Informativní zprávy a činnost OÚ
11. Návrh usnesení
12. závěr
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Zastupitelstvo obce Brumovice (dále jen ZOB) schvaluje:
1. Program jednání, doplněný o nový bod 9, týkající se 

přípravy a organizace Hodů a nový bod 10, týkající se 
revokace usnesení bodu 9 1. řádného zasedání ZOB 
ze dne 22. 11. 2022

2. Ověřovatele zápisu paní Libuši Miluškovou a pana 
Zdeňka Veselého.

3. Návrhovou komisi ve složení JUDr. Dobromila Ma-
cháčková a pan Ing. Zdeněk Musil.  

4. Na doporučení rady obce a advokátní kanceláře 
Frank Bold, advokáti s.r.o. záměr na založení Energe-
tické společnosti obce jako příspěvkové organizace.

5. Příspěvek na činnost Výtvarnému spolku malebné 
Brumovice ve výši 20 tisíc korun.

6. Revokaci svého usnesení z 1. řádného zasedání ZOB 
ze dne 22. 11. 2022, vedeného pod bodem 9, kterým 
byli schváleni 2 zástupci obce pro územní plán tak, že 
zástupcem obce  pro oblast územního plánu zůstává 
nadále pouze starosta obce pan Rudolf Kadlec.

ZOB neschvaluje:
1. Nákup nabízených částí pozemků parc. č. st. 94, st.95, 

3639 a 3640.

ZOB bere na vědomí: 
1. Plnění usnesení z minulého Zastupitelstva obce 

Brumovice 
2. Rozpočtové opatření č. 2
3. Informativní zprávy o činnosti obecního úřadu o 

přípravě a průběhu jednotlivých akcí.
4. Informace stavební komise.
5. Informace energetické komise.

ZOB ukládá starostovi:
1. Splnění úkolů uložených mu ZOB.

USNESENÍ ze čtvrtého řádného zasedání Zastupitelstva obce Brumovice, konaného 
dne 5. května 2023 v obřadním a zasedacím sále nové radnice, Brumovice č.p. 155

Navržený program jednání:
1. Návrh programu jednání
2. Volba ověřovatelů zápisu a určení zapisovatele
3. Volba návrhové komise
4. Schválení programu jednání
5. Dotazy, připomínky a podněty členů ZOB
6. Dotazy, připomínky a podněty občanů
7. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání
8. Zřizovací listina Energetické Brumovice, příspěvkové 

organizace
9. Návrh na schválení vzniku zakládajícího člena obce 

Brumovice Energetického společenství mikroregionu 
Hustopečsko

10. Schválení závěrečného účtu obce za rok 2022
11. Schválení účetní závěrky za rok 2022
12. Žádosti občanů a organizací
13. Informativní zprávy a zpráva o činnosti OÚ
14. Diskuze
15. Návrh usnesení
16. závěr

Zastupitelstvo obce Brumovice (dále jen ZOB) schvaluje:
1. Program jednání, doplněný o nový bod 8 Schválení 

zřizovací listiny Energetické Brumovice, příspěvkové 
organizace.

2. Ověřovatele zápisu pana Antonína Košuliče a pana 
Milana Ševčíka.

3. Návrhovou komisi ve složení JUDr. Dobromila Ma-
cháčková a pan Ing. Vavřince Charváta.  

4. Zřizovací listinu nově zřizované příspěvkové organi-
zace s názvem Energetická Brumovice, příspěvková 
organizace. 

5. Účast obce Brumovice v nově zakládané organizaci 
Energetické společenství mikroregionu Hustopeče ve 
funkci zakládajícího člena.

6. Závěrečný účet obce Brumovice za rok 2022 takto: 
Zastupitelstvo obce Brumovice souhlasí s celoročním 
hospodařením obce Brumovice za rok 2022 a to s 
výhradou.

7. Účetní závěrku obce Brumovice za rok 2022. 
8. Prodej části obecní parcely parc.č.  3662 (u parcely 

č.st. 461/2) v k.ú. Brumovice o výměře cca 1 m2 panu 
xxxxxxxx za cenu 275,- Kč + DPH.

ZOB neschvaluje: 

ZOB bere na vědomí: 
1. Plnění usnesení z minulého Zastupitelstva obce 

Brumovice 
2. Rozpočtové opatření č. 3 a 4, kterými se převádí 

finanční prostředky z § 270 – rezerva na opravu – vy-
čištění jezírka na vyvolanou investici úhradu opravy 
veřejného osvětlení v části obce Draha a připoložení 
kabelu VO do společného výkopu pro nízké napětí 
firmou Energ Servis

3. Informativní zprávy o činnosti obecního úřadu o pří-
pravě a průběhu jednotlivých akcí, zejména přípravě 
návrhu změn územního plánu obce Brumovice

4. Informace stavební komise
5. Informace energetické komise

ZOB ukládá starostovi:
1. Splnění úkolů uložených mu ZOB.

USNESENÍ z pátého řádného zasedání Zastupitelstva obce Brumovice, konaného 
dne 16. června 2023 v obřadním a zasedacím sále nové radnice, Brumovice č.p. 155

Navržený program jednání:
1. Návrh programu jednání
2. Volba ověřovatelů zápisu a určení zapisovatele
3. Volba návrhové komise
4. Schválení programu jednání
5. Dotazy, připomínky a podněty členů ZOB
6. Dotazy, připomínky a podněty občanů
7. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání
8. Návrh a schválení pozice ředitele Energetická 

Brumovice p.o. dle výběrového řízení a účast Energe-
tické Brumovice, příspěvkové organizace a současně 
jako zakládajícího člena energetického společenství

9. Návrh a schválení pořízení změny Územního plánu č. 
2 (dále jen ÚP) 

10. Schválení smlouvy o úhradě nákladů na pořízení 
změny ÚP č. 2

11. Žádost o pořízení nového Programu rozvoje obce na 
období 2024–2029

12. Žádosti občanů a organizací
13. Informativní zprávy a zpráva o činnosti OÚ
14. Rozpočtové opatření
15. Diskuze
16. Návrh usnesení
17. závěr

Zastupitelstvo obce Brumovice (dále jen ZOB) schvaluje:
1. Program jednání dle návrhu.
2. Ověřovatele zápisu pana Jiřího Bureše a pana Zdeňka 

Veselého.
3. Návrhovou komisi ve složení JUDr. Dobromila Ma-

cháčková a pan Josef Miklík.  
4. Schválení pozice ředitele Energetická Brumovice, 

příspěvková organizace a na základě provedeného 
výběrového řízení jmenování ředitele této organizace 
pana Daniela Ulmana.

5. Účast Energetické Brumovice p.o. jako zakládajícího 
člena Energetického společenství (dále jen ES), která 
bude současně žadatelem o dotaci určenou pro pod-
poru zakládání ES.

6. Pořízení změny Územního plánu č.2 dle znění: 
1) Změna územního plánu
1a) ZO Brumovice rozhodlo o pořízení změny č. 2 ÚP 

Brumovice v k. ú. Brumovice dle § 6 odst. 6) písm. 
b) zákona 183/2006 Sb. v platném znění, a schvaluje 
pořízení změny č. 2 územního plánu dle § 55a odst.1) 
zákona 183/2006 Sb. v platném znění – zkrácený 
postup pořizování změny územního plánu. 

Změna prověří:
1. změna pozemků p.č. 112/75, 112/74, 112/64 k.ú. 

Brumovice z ploch ZV vinice, viniční tratě na plochy 
VE plochy výroby energie na fotovoltaickém principu

2. změna pozemků p.č. 112/1, 112/33, 112/62, 112/61, 
112/66, 112/68, 112/63, 112/71, 112/72, 112/69 k.ú. 
Brumovice z ploch ZZ plochy zahrad a sadů a ZO 
orná půda na plochy VE plochy výroby energie na 
fotovoltaickém principu

3. aktualizace zastavěného území
4. prověření souladu ÚP s nadřazenou ÚPD
5. prověření souladu ÚP s legislativou 
6. upravit změnu ÚP dle metodiky standard ÚP verze 

2.1.2023 
 v rozsahu stanovisek odboru životního prostředí 

Krajského úřadu Jihomoravského kraje dle § 55a 
odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu, ve znění pozdějších předpisů.

1b) Změnu č. 2 ÚP Brumovice bude pořizovat Obecní 
úřad Brumovice dle odst.2) zákona 183/2006 Sb. v 
platném znění s osobou splňující kvalifikační poža-
davky pro výkon územně plánovací činnosti dle § 24 
odst.1) zákona 183/2006 Sb. v platném znění RNDr. 
Leošem Vejpustkem (zvláštní odborná způsobilost 
dle zákona č. 312/2012 Sb. v územním plánování č.: 
7115102941, vydaná Ministerstvem vnitra ČR). 

1c) Zastupitelstvo obce Brumovice určuje starostu Ing. 
Rudolfa Kadlece dle § 6 odst.5) písm. f) zákona č. 
183/2006 Sb., v platném znění, aby spolupracoval 
jako určený zastupitel s pořizovatelem při projedná-
vání změny č. 2 ÚP Brumovice.

1d) ZO obce Brumovice schvaluje návrh Smlouvy o dílo 
na zhotovení změny č. 2 ÚP Brumovice s Ing. arch. 
Pavlem Kleinem, Kroftova 35, 616 00 Brno, zho-
tovitelem změny č. 2 ÚP Brumovice a se SOLAR 
POWER STATION plus a.s., 664 31 Česká 184, IČ: 
17562139, navrhovatelem změny č. 2 ÚP Brumovi-
ce. V případě odmítnutí podpisu smlouvy ze strany 
kterékoliv ze smluvních stran nebude dílčí změna ÚP 
realizována.

1e) ZO obce Brumovice schvaluje návrh smlouvy na 
úhradu nákladů spojených s pořízením změny č. 
2 ÚP Brumovice, prostřednictvím osoby splňující 
kvalifikační požadavky pro výkon územně plánovací 
činnosti dle § 24 odst.1) zákona 183/2006 Sb. v plat-
ném znění RNDr. Leošem Vejpustkem, se SOLAR 
POWER STATION plus a.s., 664 31 Česká 184, IČ: 
17562139. V případě odmítnutí podpisu smlouvy ze 
strany investora nebude dílčí změna ÚP realizována.

7. Schválení pořízení nového strategického plánu obce 
– Žádost o pořízení nového Programu rozvoje obce 
na rok 2024–2029

Program rozvoje obce Brumovice je základním pláno-
vacím dokumentem obce zakotveným v zákoně č. 
128/2000 Sb., o obcích. Jde o hlavní nástroj řízení 
rozvoje obce. Formuluje představy o budoucnosti 
obce a navrhuje způsoby, jak těchto představ dosáh-
nout. Slouží zejména jako manuály pro řízení rozvo-
jových činností obce (při rozhodování zastupitelstva, 
při přípravě projektů, při tvorbě rozpočtů). Slouží i 
jako informační materiál pro občany a subjekty pů-
sobící v obci. Program rozvoje zvyšuje připravenost 
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obce k podání žádostí o dotační podporu a zvyšuje 
šance získat vnější finanční prostředky. 

8. Prodej části obecní parcely parc. č. 102/3 v k.ú. 
Brumovice, rozdělením vzniká parcela p. č. 102/26 
o výměře 61 m2, která je předmětem prodeje panu 
xxxxxx, Brumovice xxx za cenu 275,- Kč + DPH za 
m2 , tj. 20 297,75 Kč. Částka bude zaokrouhlena na 
celé koruny nahoru.

9. Prodej části obecní parcely p. č. 3601/1, rozdělením 
vzniká parcela p. č. 3601/72      o výměře 90 m2, která 
je předmětem prodeje panu xxxxxxx, Kobylí xxx 
za cenu 275,- Kč + DPH za m2, což činí celkem 29 
947,50 Kč. Částka bude zaokrouhlena na celé koruny 
nahoru.

ZOB neschvaluje:

ZOB bere na vědomí: 
1. Plnění usnesení z minulého Zastupitelstva obce 

Brumovice 
2. Rozpočtové opatření č. 5 a 6.
3. Informativní zprávy o činnosti obecního úřadu o 

přípravě a průběhu jednotlivých akcí, zejména 5. 
krajského šachového turnaje o Pohár generálů Srstky 
a Přikryla, pietní vzpomínkové akce s vojenským 
kaplanem u příležitosti 80. výročí popravy Brig. ge-

nerála in memoriam Josefa Srstku (+1.6.1943 Berlín). 
K události je také nově otevřena v místní knihovně 
výstava hrdinů I. A II. Světové války, se vzpomínkou 
na majora Antonína Sedláčka a pplk. Aloise Vyhňáka 
– oba rodáci z Brumovic. Dále byla poskytnuta infor-
mace o uskutečnění návštěvy hodnotící komise JMK 
v souvislosti s přihláškou do soutěže Vesnice roku 
2023, přičemž jsme získali OCENĚNÍ za přestavbu 
staré budovy za víceúčelový objekt s významnou 
měrou zlepšení občanské vybavenosti. Ocenění pře-
vezme oficiálně starosta dne 21.7.2023. Starosta také 
informoval o velkém požáru haly kovoobráběcí firmy 
ve Ždánicích, odkud uniklo větší množství louhu do 
Trkmanky a o přínosu místního SDH při likvidaci 
ekologické havárii která se dotkla i naší obce, neboť 
Trkmanka protéká kolem hranice našeho katastru. 
Zásah členů SDH výraznou měrou pomohl ekolo-
gickou katastrofu nejprve eliminovat a v konečném 
výsledku odvrátit, a to za dohledu a koordinace Úřa-
du ŽP při ORP Hustopeče, Povodí Moravy a vedení 
SDH – FIRE Brno. Krizový štáb byl zřízen v budově 
místní požární zbrojnice po dobu 48 hodin. 

4. Informace stavební komise.
5. Informace energetické komise.

ZOB ukládá starostovi:
1. Splnění úkolů uložených mu ZOB.

UDÁLOSTI

• COOP Jednota spotřební družstvo Mikulov: regionál-
ní členská schůze základny č. 19 pro obce Boleradice, 
Brumovice, Diváky, Krumvíř a Morkůvky se konala 
v úterý 21. března 2023 v Kulturním domě v Boleradi-
cích. 

• V druhé polovině března se k nám opět do svého hnízda 
na komíně bývalé pálenice vrátil čapí pár. 

• Zásilkovna v prodejně Materiály na kroje ukončila svoji 
činnost ke dni 31. března 2023.

• Od 19. dubna 2023 je sběrný dvůr otevřen vždy v sobo-
tu v době od 8:00 do 12:00 hodin a opět také ve středu 
v době od 17:00 do 19:00 hodin. 

• Od února do konce června probíhal v zasedací místnosti 
obecního úřadu kurz anglického jazyka, který navštěvo-
valo deset zájemců, většinou seniorů. 

• Dotazník, který byl uveřejněn v minulém vydání naše-
ho zpravodaje a byl k dispozici i na webových stránkách 
obce, vyplnilo a odevzdalo celkem 12 občanů.  

• Má vlast – cestami proměn (národní putovní výstava): 
začátek hlasování: 18.6.2022, konec hlasování: 30.4.2023, 
počet hlasujících: 10181, celkem bylo do tohoto ročníku 
přihlášeno 91 projektů. Proměna č. 4 Brumovice – re-
konstrukce víceúčelové budovy obdržela 1,1 % hlasů. 
Nejvíce hlasů -18 %- získal kostel sv. Jiří v Hradci (Plzeň-
ský kraj), v Jihomoravském kraji si nejlépe vedla obnova 
oranžerie v Habrovanech se ziskem 9,3 % hlasů.

• Svaz tělesně postižených uspořádal pro své členy a další 
zájemce tyto akce:

• v sobotu 1. dubna 2023 zájezd za koupáním do termál-
ních lázní do Dunajské Stredy,

• v pátek 21. dubna 2023 zájezd na květinovou výstavu 
Flora Olomouc,

• v sobotu 27. května 2023 zájezd do termálních lázní 
v Mošoni,

• v sobotu 17. června 2023 tematický zájezd na Křížovou 
cestu do Popic ve viniční trati Svidrunk.  Poté následova-
la prohlídka Exotické zahrady v Přibicích.

• Výroční členská schůze organizace Svazu tělesně posti-
žených Bořetice se konala v pátek 17. března 2023 v sále 
Kulturního domu v Bořeticích. K tanci a poslechu hrála 
Sklepanka. 

• DH Lácaranka se svými sólisty nás v pátek 21. dubna 
2023 pozvala do kobylské sokolovny na koncert věno-
vaný brumovickému rodákovi nazvaný “Metoděj Hanák 
(1903–2023) - 120. výročí narození“. Jako host vystoupi-
la také DH Galánka z Klobouk.

• - V pondělí 31. července 2023 byly u sokolovny u hlavní 
silnice vysázeny stromkové růže.
Výsadbu provedlo Zahradnictví Mikulov.

• XIX. sněm Svazu měst a obcí České republiky se konal 
v Olomouci ve dnech 18. a 19. května 2023.   Hustopeč-
sko mělo silné zastoupení, mezi zúčastněnými byl také 
starosta obce Brumovice. Sněmu byl přítomen i prezi-
dent České republiky Petr Pavel. 

• Naše obec se přihlásila do soutěže „Vesnice roku 
2023“. Hodnotící komise Brumovice navštívila ve stře-
du 7. června 2023, v přesném časovém limitu si musela 
prohlédnout vzhled obce, seznámit se s činností klubů 
a spolků, velký důraz byl kladen na vztah obyvatel k ži-
votnímu prostředí.
Do 27. ročníku soutěže “Vesnice roku” se letos v Čes-
ké republice přihlásilo 175 obcí, z toho 16 obcí z Jiho-
moravského kraje. Slavnostní předávání cen a vyhlášení 
výsledků za krajské kolo se konalo v pátek 21. července 
2023 v Sudoměřicích, které se staly jihomoravskou ves-
nicí roku a postoupily do celostátního kola. Brumovice 
získaly „Mimořádné ocenění za rekonstrukci obecní-
ho úřadu“. Cenu převzal starosta obce. Z břeclavského 
okresu dosáhla na ocenění ještě obec Strachotín za vyni-
kající práci hasičů. 
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Tradiční hody:

V pátek 30. června 2023 byla dovezena a postavena 
“mája”, k večernímu “zpívání pod májů” hrála cimbálová 
muzika Modruša.
V sobotu 1. července 2023 hrála na večerní hodové zába-
vě dechová hudba Legrúti.
V neděli 2. července 2023 požádali stárci starostu obce 
o udělení “hodovního práva”, průvod obcí k sokolovně 
šel od první stárky, pro děti bylo připraveno dětské sólo. 
Tento den hrála DH Zlaťulka.
V pondělí 3. července 2023 šel průvod obcí od druhé 
stárky, následovala “zavádka” a večerní hodová zábava 
s půlnočním překvapením.  Hrála DH Šardičanka. 

Stárci a stárky:
1. Ondřej Šišma a Eva Kulíšková
2. Šimon Jakubčík a Kristýna Chrástková
3. Matěj Ullmann a Dominika Kňůrová
4. Antonín Chrástek a Lenka Novotná – sklepníci
V neděli hody natáčela regionální televize, videozáznam 
můžete zhlédnout na webových stránkách naší obce 
nebo na RTVJ. Letošní hody se velmi vydařily, účast kro-
jovaných byla veliká, počasí přálo po všechny dny. 

Vlasta Bedřichová

Brumovická zavádka 
Vy brumovská chaso, kde vy máte stárka?
/: leží za humnama :/ pije vodu z járka.

Vy brumovská chaso, kde máte druhýho?
/: leží za humnama :/ nedaleko něho.

Ten náš první stárek, to je Ondra Šišma.
Hraje pinec, fotbal, v brance góly chytá, nekdy aj dostává.

První stárka Eva, maturitu zvládla.
Eště si na hody, družinu Valachů v krojách k nám dovedla.

Šimon druhý stárek k ničemu se nemá.
Pořád by enom spal, na schůze s děckama, vozit se autem/
pak nechá.

Na hody přes pole, Kristýnka si zajde,
všem klukům se líbí, nakonec z Morkůvek  šohaja si najde.

Zbrklý je velice třetí stárek Matěj.
/: S kolem havaroval :/ úraz si udělal.

Od malička v kroju, chodí Dominika.
Nepije, študuje na hody přivede z Hlohovca šohajka.

Sklepník Tonda Chrástek všecko má schystaný.
/: Sám nikdy nepije :/ děcka všude vozí.

Sklepnica Novotná Lenka spolehlivá.
/: V krojovej prodejně :/ krajky tam prodává.

Letos je chasnica - Vanda Hanáková
Stárky diriguje, aj organizuje, všecko jim pomáhá.

Letos móda nová, šiltovka klobůková,
/:už včil se bójíme:/ co nás za rok čeká.

Naše vinohrady dobré vínko rodí.
/: Zavdejme si chlapci :/ na ty naše hody.

Dobře se nám žije v tej našej dědině,
/: veselo muziko :/ eště lepší bude.

Foto: Šimon Marek, Terezie Prchalová a Šebestián Francán

KUKÁTKEM DO MATEŘSKÉ ŠKOLY
Divadlo Koráb

Divadlo Koráb je nezávislé divadlo pro rodiny s dětmi 
působící v Brně, které mimo jiné slouží i jako zájezdové 
divadlo po České republice. Zakladatelem divadla je he-
rec Radim Koráb, nám již známý, který naši školku už jed-
nou navštívil s pěknou pohádkou. Stálá scéna se nachází 
v historickém domě u Tří knížat v ulici Jánská. V polovině 
dubna jsme se do tohoto divadla vydali i my za pohádkou 

Sněhurka a sedm trpajzlíků. I když nám počasí příliš ne-
přálo, poněvadž celou dobu jízdy autobusem i pěší cestou 
do divadla pršelo, pohádka za to stála a všem se moc líbila. 
Byla to kombinace hry veselých loutek a vtipných herců, 
plná napětí a jak to už v pohádkách bývá, nakonec vše dob-
ře dopadlo a dobro zvítězilo nad zlem.

Lydie Peterková
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Permonium
Ve čtvrtek 1. 6. 2023 jsme podnikli výlet do Duhového 

světa v zábavním parku oslavanského Permonia.
Všechny děti se aktivně zapojily do pohádkové hry za 

záchranu duhové víly Permíny ze zakletí zlého čaroděje. 
Děti plnily zadané úkoly a hledaly symboly skryté v růz-
ných zákoutích parku. Po splnění všech úkolů a zadání 
tajného kódu se otevřela tajemná jeskyně a tam se dětem 

zjevila vysvobozená víla Permína. Za osvobození víly byly 
děti odměněny medailemi.

V areálu zábavního parku se nachází také spousta her-
ních prvků, které si děti s chutí vyzkoušely. Největší úspěch 
však měla jízda v krabicích na trubkové dráze. 

Veronika Kunická

Sférické kino
Dne 16. 6. 2023 měly děti jedinečnou možnost na-

vštívit sférické kino. Pán promítal neobyčejnou pohádku 
o podmořském světě. Díky tomuto speciálnímu kinu se 
děti ocitly uprostřed fascinujícího oceánu, kde poznávaly 
různé mořské tvory. Příběh se také zaměřoval na problém 
plastového znečištění oceánů. Po skončení promítání byly 

děti nadšené a plné nových poznatků. Sférické kino tak po-
skytlo nejen zábavu, ale také vzdělání a povědomí o důleži-
tosti ochrany naší planety.

Kristýna Herbenová

Rozloučení se školkou
V úterý 27. 6. 2023 se na zahradě mateřské školy usku-

tečnilo rozloučení s dětmi před prázdninami. Celou akci 
moderovala zkušená Petra Klímová z divadla Kejkle. Děti 
tančily, soutěžily ve slalomu a na závěr měly možnost vidět 
bublinkovou show. Paní Klímová dělala obří bubliny a děti 
byly nadšené. 

Odpoledne proběhlo v mateřské škole rozloučení 
s předškoláky a jejich rodiči. Děti si pro rodiče připravi-
ly ,, plavecké“ vystoupení a nakonec zahrály na netradiční 
hudební nástroj boomwhackers. Každý předškolák dostal 
knihu s věnováním jako vzpomínku na mateřskou školu.

Kateřina Němečková
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ZE ŽIVOTA ŠKOLY
Barevné dny

Jako každoročně před Velikonocemi jsme měli Barevné 
dny. V pondělí jsme se všichni oblékli do modré, úterý do 
žluté a ve středu do červené barvy. Takto jsme si navodili 
nadcházející svátky jara. Samozřejmě nechyběly ani tradi-
ce. Pan Horáček z V. Pavlovic ukazoval dětem, jak se plete 

Čarodějnické odpoledne
28.4. probíhalo v rámci ŠD “Čarodějnické odpoledne”. 

Na školní zahradu se sletělo plno malých čarodějnic a ča-
rodějů. Kromě opékání špekáčků na ně čekala také taneční 
zábava a spousta soutěží, za jejichž úspěšné absolvování 
byli všichni odměněni sladkou odměnou.

Vystoupení ke Dni matek
V neděli 14. května se v sokolovně konalo slavnostní vy-

stoupení dětí ke Dni matek, které zahájil úvodním slovem 
pan starosta. 

Děti z místní základní školy a školky předvedly své 
umění a nadšení. Připravily pro své maminky a další pří-
tomné hosty pestrý program plný básniček, písniček, ta-
nečků a divadelních scének.

Maminky byly dojaté a pyšné na své ratolesti. Někte-
ré i slzely radostí. Na závěr dostaly od dětí krásná ručně 
vyrobená přáníčka. Děti byly také spokojené a šťastné, že 
udělaly radost svým maminkám.

V sokolovně se sešlo asi dvě stě lidí, kteří si vystoupe-
ní společně užili. Program trval asi hodinu a sklidil velký 
potlesk.

Jarmila Bielová

Den naruby
28. březen je vyhlášen jako Den učitelů. U nás na škole 

jsme se vrátili k tradici a tento den si děti i učitelky užily 
jako „Den naruby.“ Žáci z páté třídy nás seznámili s Janem 
Amosem Komenským. Pak se skupinky páťáků rozešly do 
jednotlivých tříd, kde si hrály na opravdové učitele. Bylo 
vidět, že se do svých rolí vžili naprosto skvěle a poradili si 
i s žáčky, kteří zrovna nechtěli moc pracovat nebo nedávali 
pozor. Paní učitelky měly připravené občerstvení a ve sbo-
rovně měly poradu o zápisu prvňáčků. Všem se den líbil 
a těšíme se na další rok.

Anna Hlávková

pomlázka, tedy „žila.“ Samozřejmě si kluci mohli svoji po-
mlázku pod jeho vedením i plést. Děvčata zdobila vajíčka 
voskovou nebo ubrouskovou technikou, dále je motala do 
barevných bavlnek nebo si je zdobila podle své fantazie. 
Všichni jsme si tyto dny užili.

Anna Hlávková

Na všechny čekalo také překvapení, o které se postaral 
sbor dobrovolných hasičů. Děti si mohly prohlédnout ha-
sičská auta a vyzkoušet si, jak se ohlašuje a hasí požár. Také 
si poslechly, jak si bezpečně udělat táborák. Celé odpole-
dne bylo doprovázeno krásným počasím, a tak jsme si jej 
všichni náležitě užili.

Hana Pláteníková
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Den Země
Den Země jsme oslavili úklidem obce ve spolupráci se 

Skupinou střelených matek (SSM). Dostali jsme pytle, sa-
molepky a v rukavicích jsme obešli co největší část Brumo-
vic, abychom posbírali velké množství odpadu. V rámci 
pětiletého projektu „S čím si příroda poradí a neporadí“, 
jsme po roce vykopali odpad z různého materiálu a děti 
vyhodnotily stav rozkladu. V pracovních činnostech jsme 
si vyrobili krásné plakáty na recyklaci, u kterých jsme si 
vysvětlili, jak správě s odpadem naložit. Ve čtení jsme si 
povídali o tom, jak naší planetě pomáháme, vyrobili jí po-
děkování a vzkaz, který jsme doplnili otiskem ruky a pře-
četli si pohádku O princezně Zemi. V úterý 25. 4. jsme 
společně s rodiči a zaměstnanci obce uklízeli školní zahra-
du. Byl to vydařený týden, moc všem děkujeme za pomoc 
a ochotu a přejeme si, ať je naše Země čistá a bez odpadků.

Veronika Procházková

Dopravní výchova Hustopeče
Děti ze čtvrtého ročníku měly nedávno možnost zažít 

jedinečnou a poučnou návštěvu dopravního hřiště v Hus-
topečích, kde proběhla výuka správného chování v silnič-
ním provozu a bezpečnosti na cestách.

Děti se při své návštěvě dopravního hřiště seznámily 
s různými dopravními pravidly a situacemi, se kterými se 
mohou setkat v reálném životě. Instruktoři jim ukázali, jak 
správně přistupovat k jízdě na kole, bruslích či koloběžce. 
Důraz byl kladen na nošení ochranné helmy a bezpečné 
ovládání těchto prostředků.

Zároveň je provedl simulovanými situacemi, které děti 
poté samy musely řešit (křižovatky, přechody pro chodce, 
dopravní značky a semafory) a zvládnout.
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Beseda se spisovatelkou Klárou Smolíkovou
V úterý 25.4. za námi zavítala známá spisovatelka Klára 

Smolíková, která je nejen spisovatelkou, ale i scénáristkou 
komiksových příběhů, publicistkou a velmi činorodou lek-
torkou. Podle její knihy Vynálezce Alva vznikl i animova-
ný televizní seriál. Dětem představila svou tvorbu a také 
proces, jakým její knihy vznikají. Společně si zopakovali, 
s jakými žánry se můžeme v literatuře setkat. Děti aktiv-
ně zapojila do dění své přednášky. Žáci vymýšleli začátek 
strašidelného příběhu, pátrali po pachateli nebo sestavova-
li portrét podezřelého. Aktivity děti bavily a čas strávený 
s paní spisovatelkou Klárou Smolíkovou si užily.

Božena Zborovská

Koncert skupiny Marbo
Pro jaký význam byly vytvořeny písničky a co měly 

přinést lidem - to byl název koncertu, který se uskutečnil 
v pátek 19. května. Koncert byl jedním slovem opět úžasný. 
Manželé Vrtalovi ze skupiny Marbo vtáhli děti z MŠ i ZŠ 
do rytmu, pohybu a hlavně zpěvu. Všichni jsme si s chutí 
zazpívali známé i neznámé písničky. Ty, které jsme neznali, 
mohli jsme doprovázet svým tleskáním nebo pohyby těla.

Anna Hlávková

Aprílové básnění – recitační soutěž v Kloboukách u Brna

Poslední březnový den se vybraní žáci vydali na okresní 
recitační soutěž do Klobouk u Brna, kde přednášeli vybra-
né básně na téma Rozkvetlá jarní louka. Prvotní nervozitu 
a ostych vystřídalo překvapení a radost v podobě výbor-
ného umístění a cen. Celé dopoledne se náramně vydařilo 
a všechny zúčastněné děti odjížděly s úsměvem, že i když 
nebyly první, vyzkoušely si před cizím publikem vystoupit 
a obhájit svůj výkon stejně jako ve škole.

Umístění žáků 1. třídy: 
Karla Horňáčková a Julie Petrášová - 1. místo, 
Lukáš Peřina - 3. místo 

Umístění žáků 2. a 3. třídy: 
Michal Peřina - 1. místo, Amálie Dvořáková - 2. místo, 
Simona Horáková - 3. místo 

Umístění žáků 4. a 5. třídy: 
Natálie Horáková - 2. místo, Lukáš Nádeníček 
a Karel Macek - 3. místo

Veronika Procházková

Cílem této výuky nebylo pouze naučit děti základní do-
pravní pravidla, ale také je seznámit s důležitostí vzájemné 
ohleduplnosti a respektu na silnicích. Uvědomily si, jaký 
vliv má správné chování jednotlivce na bezpečnost všech 
účastníků silničního provozu.

Dopravní výchova je důležitou součástí školního vzdě-
lávání, pomáhá dětem stát se zodpovědnými účastníky sil-
ničního provozu.

Návštěva dopravního hřiště v Hustopečích byla pro tyto 
žáky nejen poučná, ale také zábavná.

Jarmila Bielová
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Olympiáda v Kobylí
Ve středu 14. června jsme se s žáky 4. a 5. ročníku zúčast-

nili každoročně pořádané sportovní olympiády v Kobylí. 
Společně s námi závodily i děti z Bořetic, Vrbice a z pořá-
dající kobylské školy. Olympijský ceremoniál byl zahájen 
zapálením olympijského ohně a přečtením slavnostního 
slibu závodníků a rozhodčích.

Účastníci si změřili síly v sedmi disciplínách: běh 200 m, 
běh 60 m, štafeta 3 x 200 m, skok daleký, skok z místa, hod 
kriketovým míčkem, hod na cíl. Protože jsme měli pro ně-
které disciplíny málo závodníků, museli jsme doplnit ně-
kolika třeťáky.

Celou olympiádu jsme si náležitě užili a zpět jsme se 
vrátili se spoustou medailí a sportovních zážitků.

Jarmila Bielová

O malovanú pantličku Augusty Šebestové
Zpěváčci z obcí Hanáckého Slovácka se sešli v sobotu 

25. 3. 2023 v sokolovně v Kobylí. Tradiční folklórní pře-
hlídky O malovanú pantličku Augusty Šebestové se zú-
častnily i žačky naší školy Simona Horáková (2.třída), 
Amálie Dvořáková (3.třída) a Natálie Horáková (5.třída). 
Za mateřskou školu vystoupil Jakub Troubil. Nadané zpě-
váčky oblečené v krojích si přišlo poslechnout početné pu-
blikum. Děti překonaly trému, krásně zazpívaly a sklidily 
potlesk. Děkujeme zúčastněným za krásnou reprezentaci 
naší školy. 

Božena Zborovská

POLYBUS
Kouzelné auto, které ve svém nitru ukrývá spoustu po-

můcek. Díky nim vytvořil miniučebnu pro technické vzdě-
lávání v exteriérech. Polybus byl vybavený nářadím, jako 
jsou pilky, vrtačky, pájky, 3D pera, akunářadí, termolis atd. 
Na dvoře školy byly stany a pod nimi pracovní stoly. Děti si 
vyrobily stolní hru ze dřeva, legrotvor a pomocí termotis-
ku pro něj látkový obal. Děti byly nadšené a opravdu s vel-
kým zaujetím a pílí své legrotvory vyráběly.

Anna Hlávková

Projektová výuka v přírodovědě
Během druhého pololetí jsme se v páté třídě věnovali 

tématu „Člověk“. Probírali jsme jednotlivé soustavy, péči 
o zdraví a díky tomu jsme mohli vytvořit úžasné pomůcky, 
které nám pomáhaly v učení. Například skvělé výtvory jed-
notlivých soustav, plíce, srdce, model zubů, nebo dramati-

zace první pomoci ve skupinách. Ani ve čtvrté třídě jsme 
nezaháleli a vytvořili si krásný plakát ekosystému rybník. 
Během výuky jsme navštívili brumovický rybníček, kde 
jsme plnili různé úkoly, sbírali přírodniny a pozorovali 
přírodu.

Veronika Procházková

Beseda se spisovatelkou Markétou Vítkovou
Březen – měsíc knihy je vhodný na besedu o knihách, 

které máme rádi a které ještě vůbec neznáme. Na téma „Jak 
vzniká kniha“ přijela povídat paní spisovatelka Markéta 
Vítková ze Sedlčan.

Mladším dětem četla ukázku z knihy O skřítkovi 
Modrovouskovi, všem dětem povídala o tom, co se děje 
s knihou, kterou napíše, než přijde na pult, kde si ji může-
me koupit. Mladší děti si pak navíc mohly vyrobit skřítka 
Modrovouska a starší děti si vyráběly svoji vlastní knihu. 
Bohužel právě starším dětem chybělo více aktivity a mrze-
lo je, že chyběla i názorná ukázka četby z její knihy.

Anna Hlávková

Školní družina
Shrnout do pár vět celý školní rok v družině snad ani 

nejde. Během roku máme spoustu zajímavých činností, 
mimo jiné také neustále něco tvoříme.

Mezi první společné tvoření patřila Haloweenská ná-
stěnka, do jejíž výroby se zapojily všechny děti a moc je 
to bavilo. Na školní zahradě si udělaly velkou strašidelnou 
pavoučí síť i s pavoukem a netopýry a vyřezaly si strašáky 
s dýní. Proběhlo také hlasování o nejhezčího z nich. Roz-
hodování nebylo snadné, povedli se úplně všichni.

Další krásné tvoření bylo velmi blízké našim folklorním 
srdcím. Babičky a tetičky „malérečky“ by měly z dětí ob-
rovskou radost. Ty si totiž zkoušely malování mašlí, které 
jsou součástí kroje.  
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A za zmínku stojí také družinový projekt „Naše škola 
v zimě“, kde děti vyrobily velký model školy, školky a škol-
ní zahrady, která byla plná nejen dětí, ale také zvířat a ne 
ledajakých. Protože měly projekt zcela ve svých rukou, po-
pustily uzdu své fantazii, a tak se na zahradě objevili třeba 
hadi, tučňáci, ale také dinosauři. 

Školní rok nám utekl velice rychle, teď už se těšíme, jak 
si budeme užívat letních prázdnin a také na to, co nás čeká 
v nadcházejícím školním roce 2023/2024.

Hana Pláteníková

Vida park Brno
Den dětí jsme se rozhodli strávit ve Vida parku v Brně 

u brněnského výstaviště. Vstupenky jsme zaplatili z peněz 
Školské rady a autobus nám zaplatil pan Staněk z firmy 
Kovo Staněk s.r.o.  

A co je to „vida“? No přece zvolání – když objevíte něco 
překvapivého. „Vida! To jsem nevěděl...“ Vida park je zá-
bavné prostředí pro všechny, co mají rádi pokusy, rádi ob-
jevují a na vše si můžete sáhnout a vyzkoušet. Děti 1.-2. 
třídy navštívily program o vzduchu a děti 3.-5. ročníku se 
staly na chvíli badateli v programu Alchymisté. Zabavili 
a bavili jsme se všichni. A ještě jsme se něco dozvěděli.  

Anna Hlávková

Výlet do Prahy
Dne 26.6. jsme se s pátou třídou vydali vlakem na výlet 

do Prahy. Učitelský doprovod představovala paní učitelka 
Bielová s paní ředitelkou Michnovou.

Cesta do Prahy nám rychle uběhla a proběhla bez pro-
blémů. Všechno, co jsme chtěli v Praze vidět a navštívit, 
jsme stihli. Viděli jsme nejen Pražský hrad a katedrálu sv. 
Víta, ale i Karlův most, orloj nebo řeku Vltavu, svatého Vác-
lava na koni, vysoký Mariánský sloup a v dálce nádherné 
Národní divadlo. Také jsme navštívili interaktivní muze-
um Karla Zemana u Karlova mostu. Úvodní část interak-
tivní výstavy nabízí informace o umělcově osobě a dílech 
realizovaných po Cestě do pravěku, které je pak věnována 
celá další část. Následující prostory jsou pak vyhrazeny Vy-

nálezu zkázy a Baronu Prášilovi. Prohlídka je zakončena 
dalšími informacemi o Zemanově osobě. Zahráli jsme si 
zde hru o poklad a zkusili se proletět na létajícím stroji. 
Novinkou v expozici od roku 2021 je interaktivní trik, kte-
rý z každého návštěvníka udělá filmovou hvězdu ve scéně 
z Barona Prášila. Za pomoci tzv. greenscreenu, kdy je herec 
filmován před zeleným pozadím, jsme se proletěli ve zná-
mé filmové scéně na dělové kouli.

A protože nás celou cestu provázelo velké horko, dali 
jsme si zmrzlinu, která byla výtečná, a někteří i ledový čaj, 
který nás v tom horku výborně osvěžil. 

Tento výlet byl opravdu skvělý a myslím si, že na něj 
budou všichni ještě dlouho vzpomínat.

Jarmila Bielová

Zahradní slavnost
Letošní školní rok jsme ukončili Zahradní slavností, 

která byla zároveň rozloučením 5. třídy s ostatními dětmi. 
V rámci pracovních činností a informatiky si žáci nachys-
tali výzdobu svých stánků, kde ve středu 28.6. připravovali 

osvěžující koktejly s originálními názvy. Akce se vydařila, 
počasí nám přálo a děti si závěr školního roku užily.

Božena Zborovská a Veronika Procházková
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Zápis do 1. ročníku
Dne 3. dubna měli předškoláčci svůj velký den „Zápis do 1. ročníku“. Provázely je večerníčkové pohádky. Určovali 

barvy, povídali o pohádce, kterou si vybrali, někteří se podepsali, potom určovali geometrické tvary, také zkoušeli počítat, 
kreslili postavu – prostě vše, co by měl takový předškoláček zvládnout. A když se přece jen něco nepovedlo, na to je přece 
první třída, aby se všechno naučili. Už se na ně ve škole těšíme.

Anna Hlávková

Chemicko-fyzikální pokusy s žáky ZŠ Kobylí
Ve čtvrtek 24. 5. k nám zavítali žáci 9. tříd ze ZŠ Kobylí. 

Chemické a fyzikální pokusy měli žáci s pomocí svých uči-
telů velice poutavě a zajímavě nachystané. Dětem se nejví-
ce líbily pokusy s ohněm a také to, že si některé jednoduché 
pokusy mohly samy vyzkoušet. Jako každý rok byli mezi 

deváťáky i naši bývalí žáci z Brumovic, kteří se k nám rádi 
vracejí. Děkujeme za poučné dopoledne a příští rok se bu-
deme opět těšit. 

Božena Zborovská

Maminky dětem
Jaro a začátek léta je u Skupiny střelených matek doba, 

kdy mají nejvíce napilno, protože probíhá mnoho akcí 
v těsném sledu. Před Velikonocemi uspořádaly jako vždy 
tradiční dílničky. Letos si mohly děti vyrobit z vrbových 
proutků jarní výzdobu na dveře, nebo si na proutky pověsit 
vlastnoručně vytvořené ptáčky z vyfouknutých vajíček, na 
stůl si vybarvit jarní ozdobu, udělat si z květináče zajíčka 
a zasadit do něj semínka řeřichy, která stihla ještě do Veli-
konoc vyklíčit, jak se nám později děti pochlubily.

Na další akci Pálení čarodějnic přiletělo na fotbalové 
hřiště množství malých čarodějů a čarodějnic. Po loňské 
škole kouzel si tentokrát mohli vyzkoušet, jestli už pokro-
čili v kouzelnických disciplínách. Podle čarodějnic se prý 
u plnění jednotlivých úkolů rozhodně zdokonalili, zejmé-
na v levitaci předmětů slavili malí učedníci velké úspěchy. 
Na závěr večera se zapálila hranice a všichni si opekli špe-
káček.

Poslední květnovou neděli proběhl na hřišti ve spolu-
práci se sborem dobrovolných hasičů Dětský den – tento 
rok byl barevný. V areálu hřiště bylo deset barevných sta-
novišť, kde musely děti splnit nejrůznější úkoly. Po splnění 
všech úkolů jim potom byla udělena medaile a nechyběla 
ani sladká odměna. Kdo chtěl, mohl si namalovat kamínek.

Už se těšíme na konec prázdnin, kdy přivítáme děti na 
Loučení s prázdninami a doufáme, že nám bude přát po-
časí i na podzim, aby se mohla uskutečnit Drakiáda a třeba 
i loni slibovaná soutěž v hodu vlaštovkou.

Veronika Košuličová
foto: Kateřina Charvátová
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Změny v  odívání neprobíhaly jen v oblasti lidového 
oděvu. S proměnou stylu života, zaměstnanosti i vlivu mé-
dií, se měnilo i odívání obyvatel Brumovic. 

Jak jsem již zmínila, většina obyvatel obce již není ak-
tivně činná v zemědělství. S tím souvisí i proměna ošacení 
užívaných při práci doma a na zahradě. Naprostá většina 
respondentů preferuje při práci pohodlné oblečení. Dále 
uvádí, že k běžnému nošení doma a při práci nosí převážně 
starší kusy oděvů, které již nepoužívají v běžném životě a ve 
společnosti. U žen jsou to legíny, starší rifle, tričko či delší 
halenka a mikina. Pouze dvě ženy zmínily nošení tepláků 
a krátké šatové zástěry v  létě. Jak je patrné, obliba těchto 
oděvních součástek se postupně vytrácí. Také jako jediné 
uvádějí, že používají šátek jako ochranu před sluncem.1 
„Já musím mět proti slunku šátek. Dozadu, ale kolikrát aj 
dopředu (uvázaný). Když si to naškrobíme, ty babky to šk-
robily, udělaly takovou budku a nám to nesvítilo do očí.“2. 
I tato pokrývka hlavy z běžného života mizí a v průběhu 
let zcela zanikne i její původní význam. Šátek tak bude na-
dále alespoň součástí pracovního kroje při různých kultur-
ních akcích. Jako ochranu hlavy před sluncem nosí ženy 
v současnosti různé kloboučky či slamáky.  Muži při práci 
nejčastěji oblékají tričko, košile, kraťasy, rifle, svetr, mikinu 
a montérky klasického typu. V posledních letech montérky 
moderního střihu postupně nahrazují ty klasické, modré 
či zelené barvy. Jako pokrývka hlavy jim slouží kšiltovka, 
čepice bekovka nebo slamák. Všichni dotazovaní respon-
denti uvádějí, že se před cestou za nákupem do místní pro-
dejny potravin převlékají do čistého ošacení. Jak jsem již 
zmínila, starší kusy oděvních součástek se nosí „na doma“ 
a při práci, tzn. slouží do roztrhání. Nejčastějším faktorem 
ovlivňujícím toto chování, jsou spotřební návyky z minu-
losti převzaté od rodičů. Dalším bývají ekonomické důvo-
dy.  Převážná většina starších respondentů udává, že běžný 
oděv nakupuji u Vietnamců. Již ne nikde na tržnici, ale 
v kamenných obchodech převážně na Čejči a v  Klobou-
kách u Brna. Pokud se vydávají na nákup „lepšího“ oděvu, 
obvykle musí zajet do větších měst např. do Brna Husto-
pečí či Hodonína. Naprostá většina respondentů si oděv 
nakupuje či v minulosti kupovala sama a stále platí, že ženy 
často pomáhají mužům při výběru oděvních součástek. 
Není to však podmínkou.   

Další varianta získávání nových oděvů je ve formě darů 
při různých rodinných oslavách. Starší generace, na rozdíl 
od střední generace a mladých na internetu nenakupuje, 
protože často  neumí zacházet s moderními prostředky 
komunikace. Také udávají, že již žádné nové oděvy ne-
potřebují z důvodu omezeného  pohybu, kdy se zdržují 
pouze doma a popřípadě v okolí obce. Na návštěvu k  lé-
kaři si vystačí s oděvy, které již doma mají a jsou pro tuto 
příležitost vhodné. Všichni respondenti udávají, že vlastní 
společenský oděv a nosí ho při různých příležitostech, jako 
1 Respondent č. 7 (76 let), 19.6.2019; respondent č. 6 (76 let), 19.6.2019.
2 Respondent č. 6 (76 let), 19.6.2019.

jsou hody, plesy nebo i zájezdy na divadelní představení 
do Boleradic či Brna. Nutno podotknout, že pro návště-
vy divadel a koncertu  jsou často zvoleny ty nejlepší kusy 
oděvu. Všichni zúčastnění respondenti udávají, že nosí 
společenský oděv také při účasti na místních kulturních 
akcích. U žen jsou to nejčastěji šaty, jejich délka a barev-
nost se často řídí módou. Velmi oblíbený je kalhotový kos-
tým s halenkou. U mužů převládá užití klasického obleku 
bez vesty s kravatou, i když obliba tohoto doplňku u mužů 
postupně klesá i díky košilím, ke kterým se kravata nenosí. 
Motýlek, jako oděvní doplněk ke společenskému oděvu, 
mnoho oblíben není. 

Nejčastějším zmiňovaným kusem oděvu u mužů i žen, 
nošených v zimních měsících, je bunda s kapucí či bez, 
která se zapíná na zip. Jednak z důvodu lehkostí při použí-
vání, a pak také díky pohodlnému zapínání. Kabát se nosí 
především ke společenským oděvům či do kostela. Klasic-
ké kožichy se zde již nenosí. Hlavu kryje ve většině případů 
čepice, kulich, ojedinělé klobouk, čelenka či beranice.

Všichni respondenti udávají, že rozlišují i druh odě-
vu při významných rodinných událostech, jako je svatba 
či pohřeb. U svatebního společenského oděvu převládají 
světlejší barvy a je celkově barevnější. Pro nevěsty platí 
zažité bílé šaty.    Oděvy určené na pohřby jsou obvykle 
v černé či tmavě modré barvě jak u mužů, tak i u žen. Co se 
týče úpravy vlasů, naprostá většina dotazovaných navště-
vuje kadeřnictví buď v místě nebo přilehlém okolí. Návště-
va kadeřnice v domácnosti je výjimkou. Základní kosme-
tiku užívanou běžně doma, používají všichni dotazování 
respondenti. Rozdíly jsou pouze mezi ženami a muži. Ženy 
navíc používají, či v minulosti používaly líčidla. U mužů 
převládá krém na ruce a na obličej. 

Pokud se zaměříme na oděvy, doplňky a zdobení těla 
u mladých, lze již vidět často zásadní rozdíly mezi nimi 
a ostatními obyvateli obce. Prosazování individuality, vý-
razné tetování, líčení i jiné zdobení těla, sledování módních 
trendů, možnost nákupu na internetu, studium ve větších 
městech a mnoho dalších vlivů, to vše se promítá v odívá-
ní mladých v  současnosti. V odpovědích respondentů se 
mnohokrát objevila jakási forma kritiky. Nejčastěji zazněl 
údiv nad pořizováním roztrhaných kalhot, které mládež 
považuje za moderní. Dále zmiňují, že u mladší genera-
ce postrádají v odívání soudnost, vnímají extravagantnost 
a vyzývavost, zvláště u dívek. „No, někdy se pozastavuju. 
Jako třeba když je holka pevná (silnější) a vezme si kanýry 
a puntíky. Neřeknu jí to přímo, jenom v duchu si to myslím.“3 
Ačkoli se dotazovaní respondenti na odívání mladých dí-
vají kritickým pohledem, naprostá většina z  nich si tyto 
své závěry nechává pro sebe a nijak do této problematiky 
nezasahuje. Jak z výpovědí vyplynulo, jedná se prakticky 
vždy o přechodný stav a jakmile mládež dospěje, zmírní se 
i výstřední projevy v odívání a zdobení. 

3 Respondent č. 8 (62 let). 22.6.2019.

U nejmenších dětí se dle výsledků získaných prostřed-
nictvím výzkumu, projevuje přílišná péče a zdobnost. 
Všichni dotazování uvedli, že malé děti bývají oblékány 
čistě a pěkně, někdy až přepychově. I v důsledku použí-
vaného značkového oblečení. V odpovědích respondentů 
se také objevila zmínka o tom, že v dnešní době už mnohé 
děti nenosí oblečení po starších sourozencích, ne-li po pří-
buzných v rodině. I toto však není pravidlem. Ekonomická 
situace rodin není jednotná a nákup oblečení se vždy řídí 

Kroj a odívání – Marie Šebestová, 9. část
Nákup oděvů a využití služeb 

i tímto ukazatelem. Mnohdy je vnímáno negativně třídě-
ní, nejen dětí, na různé sociální skupiny dle ekonomické 
situace. Takto tomu bylo i v minulosti a nelze předpo-
kládat, že se situace změní. Výzkum ukázal, že obyvatelé 
Brumovic se oblékají běžným civilním oděvem užívaným 
v  současnosti u většiny obyvatel České republiky a nijak 
z tohoto standardu nevybočují. 

Výsledky průzkumu uveřejňujeme se souhlasem autorky.
-VB-

Klub aktivních seniorů
Čas běží velmi rychle, už uběhlo několik měsíců toho-

to roku a my se dál scházíme a snažíme se zpříjemnit si 
naše dny. Mnoho z nás nemělo v mládí na kulturu a na 
své koníčky čas. Teď, když jsme v důchodu, si to snažíme 
vynahradit. Třicátého května jsme se vypravili do Papouš-
čí zoologické zahrady v Bošovicích. Je jediná tohoto typu 
v Evropě, je zde přes 250 papoušků ve více než 55 druzích. 
Tento výlet jsme si naplánovali již v minulém roce. Krásně 
nám vyšlo počasí, areál zoo je nádherný, všichni jsme byli 
mile překvapeni. V areálu je několik odpočívadel, pro hůře 
chodící, nebo i děti. Je zde možné posedět u kávy nebo si 
dát něco dobrého k snědku, upomínkové předměty lze za-
koupit v malé prodejně. Naší skupiny se ujal pan majitel 

O vaření

V té domácí kuchyni 
je od rána velké hemžení. 

Loupání, krájení, smažení, 
dá to práci tohle vaření.

Zelenina, vývar, nudle, koření, 
dobrou polévku vždy strávník ocení. 

Brambory, rýže, těstoviny, 
dají se z nich udělat dobré laskominy.

Řízky, karbanátky, sekaná 
jsou také jídla vybraná. 
Svíčková, zelí, rajská, 

to jsou jídla přímo božská.

Čočka, hrášek i fazole to tají, 
že bříško tak trochu nadýmají. 

Paprika, okurek či rajčata 
na vitamíny jsou bohatá.

Kuchařce se jasní úsměv na líci, 
když spokojeni jsou domácí strávníci. 

A co na závěr chtěl bych dodat? 
Nechat si ty dobroty na talířek podat. 

Dobrou chuť!

Zdeněk Janošek 

a o vzniku papouščí zoologické zahrady nám povyprávěl 
mnoho zajímavého. Tento projekt začali budovat již v prů-
běhu padesátých let minulého století, také jsme se dovědě-
li, že na vzniku a budování areálu se podílel již od svého 
vyučení Tomáš Winkler, který několik let bydlel v Brumo-
vicích. Všem vřele doporučujeme Bošovice navštívit. 

Na oběd jsme potom jeli do Těšan, kde výborně vaří 
a mají velký výběr jídel. Náš výlet jsme zakončili v Klobou-
kách posezením v cukrárně u dobré kávy, zákusků nebo 
poháru. 

Již teď se těšíme na naše další společné akce.
senioři 

foto: Dagmar Mydlová
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Klub přátel Dr. Jana Herbena
Klub přátel Dr. Jana Herbena a historie obce moc děkuje 

všem občanům, kteří poskytli k zapůjčení své archivní fo-
tografie dokumentující život v naší krásné obci. Moc si vá-
žíme především fotografií, které zachycují kulturní a spor-
tovní život. Rádi uvítáme jakoukoliv další pomoc z vaší 
strany. Fotografie si vypůjčíme a opět vrátíme. Nově je 
v informačním centru obce nainstalována nástěnka klubu, 
která dokumentuje život našich významných občanů. Ná-

stěnku průběžně doplňujeme o další informace jak pro ob-
čany obce, tak i pro turisty. Za spolupráci děkujeme. Klub 
stále usiluje o vytvoření muzea, kde by byla shromážděna 
veškerá historie Brumovic. Jsme jedna z mála obcí, která se 
může pochlubit řadou významných rodáků. Bohužel se na 
ně však časem zapomíná. 

Klub přátel Dr. Jana Herbena

Pietní vzpomínka

na brigádního generála in memoriam Josefa Srstku se 
v Brumovicích konala dne 1. června 2023, v den, kdy uply-
nulo 80 let od jeho tragického úmrtí – popravy oběšením 
na popravišti ve věznici v Berlíně (1. června 1943). 

Sešli jsme se nejprve u pomníku obětem 1. a 2. světo-
vé války na místním hřbitově. Zde starosta obce přivítal 
přítomné občany a k pomníku položil kytici květů. Mgr. 
František Trávníček ze Spolku vojenské historie Valtice 
připomněl osudy této významné osobnosti, hovořil také 
o tom, proč je důležité si tyto občany a události neustále 
připomínat. Modlitbu za popraveného brigádního generá-
la Josefa Srstku pronesl kaplan Armády ČR npor. Mgr. Ja-
roslav Zoubek. Kytice květů byla položena také na rodinný 
hrob.

Pietní program pokračoval v obecní knihovně, kde byla 
zahájena výstava „Josef Srstka a (ne)Zapomenutí legio-
nářští „bráškové“ obce Brumovice. Jeden panel je věnován 
spisovateli, politikovi a novináři Dr. Janu Herbenovi. 

Vzácní hosté se podepsali do Pamětní knihy. 
Průběh celé akce natáčela regionální televize RTVJ.

Vlasta Bedřichová

Osobnosti Brumovic
Brigádní generál Josef Srstka
27. 5. 1895 – 1. 6. 1943
francouzský legionář a velitel dělostřelectva l. divize

Narodil se 27. května 1895 v Brumovicích v domě č. 32 
vedle uličky (u obchodu Jednoty) v chudé rolnické rodině. 

Nejdříve chodil do školy v Brumovicích. V letech 1909–
1914 studoval na vyšší reálce v Hodoníně s vyučovací řečí 
českou. Maturoval dne 10. 7. 1914. 

 Na vojnu odešel v devatenácti letech. Službu v rakousko-
-uherské armádě nastoupil 1. března 1915. Dne 23. 3. 1915 
byl zařazen jako jednoroční dobrovolník k pěšímu pluku č. 
99 ve Znojmě jako frekventant důstojnické školy k výcvi-
ku na velitele čety. Důstojnickou školu ukončil 30. 6. 1915. 
Dne 1. 7. 1915 byl vyslán na ruskou frontu do pole, kde 
postupně dosáhl hodnosti kadeta. Dne 21. 6. 1916 padl do 
ruského zajetí, kde byl držen až do 8. 11. 1916. Do dob-
rovolecké armády „Srba, Chrvata a Slovenasa“ se přihlásil 
15. října 1916 v Osse v gubernii permské prostřednictvím 
vojenského náčelníka a byl obratem povolán k nastoupení. 
Službu nastoupil 9. 11. 1916 v Oděse v Galej-Polje u „Do-
plňovacího tělesa“.     

27. 11. 1916 byl jmenován podporučíkem v srbské ar-
mádě a zařazen u pěšího pluku č. 3 jako velitel čety. S tím-
to plukem se zúčastnil v době od května 1917 do dubna 
1918 válečných akcí na rumunském, ruském a soluňském 
bojišti. V dubnu 1918 byl přemístěn do československého 
zahraničního vojska ve Francii, kde od května do července 
1918 byl frekventantem důstojnické školy v St. Maixentu 
a od srpna 1918 byl jmenován velitelem čety u 21. česko-
slovenského střeleckého pluku ve Francii. Dne 12. 12. 1918 
byl povýšen na poručíka francouzských legií. Ve Francii 
zůstal až do 22. 2. 1919. Jako francouzský legionář je veden 
pod osobním číslem 48174. 

Brigádní generál Josef  S r s t k a, velitel dělostřelectva 
l. divize a hrdina protifašistického odboje patří nejenom 
k významným osobnostem historie I. světové války a I. re-
publiky, ale také k hrdinům národního odboje II. světové 
války.

Po návratu do nově vzniklého Československa byl po-
výšen na kapitána a působil jako instruktor pěšího plu-
ku v Praze a na Těšínsku. V době od 6. 5. 1919 až 
do 26. 9. 1921 prošel různými velitelskými 
funkcemi. Byl například zástupcem a po-
tom velitelem pěšího pluku, okrskovým 
a posádkovým velitelem, inspektorem 
dělostřelectva pro Slovensko a důstoj-
níkem l. baterie. Po tuto dobu působil 
v Chomutově, Bratislavě, Plzni, Vy-
sokém Mýtu a v Olomouci. V době 
od 28. 9. 1921 do 28. 9. 1922 byl fre-
kventantem dělostřelecké 
školy ve Fontainebleau 
ve Francii. 

Po návratu z Fran-
cie působil v Olomouci 

až do 31. 8. 1931 v různých funkcích od instruktora, ve-
litele školy dělostřelectva až po velitele II/7. odd. pluku. 
Z hodnosti kapitána postupoval přes majora na podplu-
kovníka.

Od 1.9.1931 byl přednostou výcvikové skupiny Minis-
terstva národní obrany v Praze až do 30. 9. 1934. Od 1. 10. 
1934 byl nejdříve velitelem Dělostřeleckého pluku č. 331 
v Příbrami a pak velitelem dělostřelectva I. divize v Pří-
brami až do 30. 9. 1939. V roce 1935 byl povýšen na plu-
kovníka. 

Za I. republiky se oženil, děti však neměl. Z jeho sou-
kromého života toho víme velmi málo.    

Uměl dobře německy, rusky, srbsky a francouzsky.
Při svém bohatém vojenském životě pobýval v mno-

ha zemích. Znal tyto země: jižní a východní Polsko, jižní 
Rusko, Jugoslávii, ostrov Maltu, severní Afriku, Tunisko, 
Francii, Německo. 

Za své zásluhy zejména za I. světové války doslal řadu 
vyznamenání, např. Československý válečný kříž s lipovou 
ratolestí, Francouzský válečný kříž, Francouzský Kříž rytí-
ře čestné legie, Medaili vítězství a mnoho jiných. 

Když začala II. světová válka, zúčastnil se národního 
odboje proti fašistům, byl zatčen a uvězněn. Prošel nesčet-
nými mukami v koncentračním táboře a 1. června 1943 byl 
v Berlíně popraven. 

V ústředním vojenském archivu je o něm vedena četná 
dokumentace.  

Ze života nejslavnějšího brumovického legionáře máme 
bohatou fotografickou dokumentaci.

V Brumovicích je na něj vzpomínka v sokolovně na pa-
mětní desce, na místním hřbitově na hrobě č. 205 a jeho 
jméno je zapsáno také na pomníku obětem 2. světové vál-
ky.

Plukovník dělostřelectva Josef Srstka byl v roce 1948 in 
memoriam povýšen do hodnosti brigádního generála.

Josef Šedivý
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Výtvarný spolek malebné Brumovice
Výtvarný spolek malebné Brumovice vznikl zápisem do 

Spolkového rejstříku v lednu tohoto roku, tedy roku 2023. 
Členy spolku jsou zatím tři zakladatelky. 

Vzniku spolku předcházel vznik kroužku Ateliér vý-
tvarné tvorby již v dubnu v roce 2022. Na počátku byl den 
otevřených dveří a následoval nultý semestr kroužku, kde 
se scházely spolu u malby tři generace „umělců“, nebo-
li těch, jejichž chuť malovat či něco vytvářet jim nenechá 
ruce klidné.

Od následujícího nového školního roku byl dětem a je-
jich rodičům nabídnut kroužek pro děti. Celkem vznikly 
tři skupiny, tedy kroužek měl tři lekce za týden. Po dobu 
deseti týdnů, a to jak na podzim, tak na jaře. Kromě kres-
by a malby jsme vytvářeli z papíru a kartónu, z přírodnin, 
malovali jsme na plátěné tašky i batikovali.

Kromě kroužku v ateliéru proběhly i dva workshopy, 
a to pletení barefoot sandálů a pletení Macramé, v létě se 
promítaly v zahradě Spolkového domu filmy. 

Rády bychom s kroužkem pokračovaly opět od října. 
S novým semestrem budou vypomáhat i maminky malých 
výtvarníků. Na podzim se chystáme uspořádat i několik 
workshopů dle zájmu, např. lití akrylu na plátno, malba 
suchým pastelem, pletení Macramé, … 

Každý si nese, dostal nějaký dar, talent, každý v sobě má 
určitý hnací motor, který ho žene dopředu. Některé naše dary 
vidíme nebo si uvědomujeme od raných let. Jiné se ukazují 
postupem času s tím, jak se vyvíjíme. A další zůstávají bohu-
žel jen nesplněným snem nebo zapomenutým přáním někde 
hluboko uvnitř nás. Když se naučíme probouzet a uvědo-
movat si naše přednosti a vlohy, budeme ve svém životě da-
leko šťastnější a budeme si ho užívat plnými doušky. A díky 
tomuto uvědomění jsem uvnitř sebe zasela semínko, které 
pomalu začalo klíčit a netušíc, co je tam nahoře, jestli ho 
nesezobne slepice, nezadupe kráva, začalo růst… Jako malá 
jsem ráda malovala, scházela se s přáteli a společně jsme 
trávili čas. Povídání si s lidmi najednou začne hodně od-
krývat. Sednout si k dobrému jídlu, vínu, zazpívat si u ohně 
a povyprávět si příběhy, sdílet starosti a radosti všedních dní. 
Tohle si pamatuji. Bohužel dnes to není jako dřív. Dříve ně-
kolik generací sedávalo pospolu, vyprávěly si historky a učily 
své děti dovednostem, kterými oplývaly. Od brzkých mla-
dých let děti chodily pomáhat na pole a nemusely se ptát, 
jak co funguje, proč je v létě strom obsypaný jablky, na pod-
zim vinohrad dá své plody a před zimou zaplní včely svůj úl 
sladkým medem. Nemusely se ptát, protože to žily. Říkala 
jsem si, co ten blázen můj taťka pořád sází ty stromy, proč 

je dvůr plný slepic, vždyť ta jablka i vejce si můžeme koupit 
v obchodě! Ale dnes si pokládám otázku, proč lidi nakupují 
v plastu zabalené ovoce postříkané chemií? Proč se již skoro 
nic nevyrábí ručně? Proč nás to nikdo nenaučil a neučí?

Neměla jsem dědu ani babičku, co by mi řekli, proč jsou 
ty slepice a vlastní zahrada nejlepší. Nenaučili mě plést so-
tůrky, vyřezat píšťalku, uháčkovat krajku, vyšít stuhy ke kro-
ji, namalovat obrázek, vyrobit hrnek. A přesto se touha na-
učit a dozvědět se víc ve mně probudila. V tom určitě nejsem 
sama. Objevovat to, co je v nás skryté, a sdílet to s ostatními 
totiž můžeme začít v kterémkoliv věku i čase a kdekoliv. 

Mými talenty, o kterých již vím, jsou kreslení a vytváře-
ní zvláštních situací, při nichž si lidé začínají uvědomovat, 
co skutečně chtějí. Zeptejte se mých přátel, rodičů, milenců 
a kamarádů. A tak se toto stalo mým hnacím motorem, kte-
rý spojuje lidi prostřednictvím jejich talentů a dovedností. 
Tím také doufám, že se rozrosteme ve velkou skupinu, která 
ráda dá do toho společného díla něco ze sebe. Někdo umí dr-
žet jehlice, jiný zednickou lžíci, jiný hraje na housle. A všich-
ni dohromady toužíme něco tvořit. Ať si to již uvědomujeme 
nebo ne.  Toto nás všechny spojuje, v pěti i osmdesáti. 

Vykročte spolu se mnou vstříc mezigenerační tvorbě, 
která propojuje, předává, obohacuje, rozšiřuje, informuje...

Pojďme společně objevovat náš potenciál, nás samot-
ných i a nás jako celku. 

Gabriela Líznarová
Foto: Gabriela Líznarová a Filip Novotný

Výstava kreseb
Dne 23. dubna 2023 byla zahájena další, v pořadí druhá, výstava mých kreseb. Zaměřena byla především na portréty, 

uspořádání bylo tematické: umělci, panovníci, příroda, dětské motivy, nechyběly portréty našich spoluobčanů. Pro ná-
vštěvníky bylo připraveno malé pohoštění s posezením a také výklad k jednotlivým tématům. Ohlasy na výstavu, která 
skončila v neděli 14.května 2023, byly pozitivní. Dodaly mi spoustu inspirace a nápadů do další práce. Za podporu při 
přípravě výstavy děkuji především mé rodině. Dále děkuji 
panu starostovi za pomoc a všem, kteří mě podporovali.

Josefa Skřivánková     

Josefa Skřivánková,
rozená Boháčová, se narodila v roce 1960. Pochází 

z Krumvíře, od roku 1980 žije v Brumovicích, je vdaná, má 
dceru Elenu a vnučku Mariam. Maluje od deseti let, v dět-
ství bylo jejím přáním stát se malířkou. To se nepovedlo, 
a tak maluje pro radost. Je samouk. Kreslení portrétů se vě-
nuje půl roku. Mezi její koníčky a záliby patří vaření, ruč-
ní práce, malování, četba, sběratelství, má ráda vše dobré 
a hezké. Váží si své rodiny a dobrých lidí. Jejím oblíbeným 
příslovím je: “Neříkej, co ses naučil, ukaž, co umíš!” 

-VB-
Foto: Kateřina Charvátová
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Vzpomínka na „dědu“ Hanáka
Dne 3. července by se dožil 120 let vynikající muzikant, 

skladatel, dirigent, zakladatel mnoha dechových kapel 
a učitel hudby Metoděj Hanák z Brumovic. Jeho jméno je 
spojeno se založením kapely Lácaranka, uvedl do muzi-
kantského světa tři dětské dechové kapely, z nichž poslední 
byla kloboucká. Na její nelehké začátky vzpomíná tehdejší 
ředitel Domu dětí a mládeže Jaromír Spak:

„Píše se rok 1983, z oken Domu pionýrů a mládeže v Klo-
boukách u Brna (později Domu dětí a mládeže) se ozývají 
nesmělé tóny klarinetů, křídlovek, tenorů a jiných hudeb-
ních nástrojů, které uvádějí v život brumovický Metoděj Ha-
nák a kloboucký Zdeněk Hanzlíček, oba nadšení muzikanti, 
kteří stáli u zrodu dětské dechovky v Kloboukách.

Začátky nebyly nijak lehké – nebyly hudební nástroje, ne-
byli zájemci o dechovku, nebyli ani muzikanti, ale hlavně 
nebyla ani chuť začínat něco nového, něco neznámého. Teh-
dy, v létě 1983, přišel za mnou Zdeněk Hanzlíček s návrhem 
společně založit dětskou dechovou hudbu. Garantem úspě-
chu měl být brumovický muzikant – Metoděj Hanák, který 
v tomto roce slavil už 80. narozeniny. 

Myšlenka krásná, ale stojí za ní hodně, hodně práce. 
Nejdříve bylo nutné sehnat peníze na hudební nástroje 
a zakoupit je. Dále zajistit podporu města, sehnat sponzo-

ry a především děti, které 
by měly zájem o hru na 
dechové hudební nástroje. 
Vzpomínám si, že JZD Klo-
bouky nám přispělo částkou 
35 tisíc korun, 15 tisíc nám 
dalo město a zbytek peněz 
jsme museli dát z vlastního 
rozpočtu Domu dětí a mlá-
deže. Společně s dědou Ha-
nákem (jak jsme mu začali 
říkat) a Zdeňkem Hanzlíč-
kem jsme odjeli do Brna 
a nakoupili všechny potřeb-
né hudební nástroje pro kapelu. Nejdůležitější bylo zapůjčit 
je dětem, aby mohly začít hrát první tóny. Na dědovi Haná-
kovi jsem obdivoval, že se na každého chlapce podíval – na 
jeho pusu a stisk rtů – a hned určil, na který nástroj bude 
hrát. A pak se začalo cvičit.“

Poctivá práce obou kapelníků, ctižádost a píle chlapců 
pomalu, malými krůčky, přinášela úspěchy. První vystou-
pení dětské kapely bylo už v lednu 1984 na výroční členské 
schůzi JZD Klobouky, kde zahráli skladbu Ach synku, synku 
… a sklidili velký potlesk od družstevníků, byť to byla jediná 

skladba, kterou chlapci uměli. Když si uvědomíme, že ještě 
v říjnu neuměl žádný z nich zahrát na svůj přidělený nástroj 
ani tón, tak to byl opravdový úspěch.

Pravidelné zkoušky dvakrát týdně přinášely značné po-
kroky, děda Hanák nosil stále nové a nové skladby a dětská 
dechovka, tehdy pod názvem „Pionýrská dechovka DPM 
a JZD Obránců míru Klobouky u Brna“ začala sklízet větší 
úspěchy. 

V následujících letech 1985–1988 už vyhrávala na okres-
ních přehlídkách dechových hudeb, okresních dožínkách, 
výročních schůzích družstevníků, setkání pionýrů, svazáků 
a jiných společenských organizací. Pěkné byly i vánoční kon-
certy v sokolovně i společenské zábavy v Kloboukách. Vel-
kým úspěchem bylo v roce 1987 pozvání na Pražský hrad 
do Domu československých dětí, kde dětská dechovka měla 
samostatný koncert a také vystoupení na celostátním sjezdu 
SSM v Kongresovém centru v Praze. A za těmito úspěchy 
stála neúnavná a trpělivá práce Metoděje Hanáka a Zdeňka 
Hanzlíčka.

Spolupráce s vojenským útvarem v Jemnici v roce 1988 
přinesla dětské dechovce další možnosti realizace – vyhráva-
la na náměstí v Jemnici, dětském letním táboře, a především 
při přísaze vojáků.  Chlapci se naučili hymnu, pochody při 
nástupu vojáků a vojenské zástavě. Byli odměněni velkým 
uznáním samotných velitelů, jak vojenské posádky v Jemni-
ci, tak i zástupcem Ministerstva obrany. 

Děda Hanák, i přes svůj pokročilý věk, byl stále zapále-
ným muzikantem. Do Klobouk šest let dojížděl autobusem 
vždy dobře naladěn, s vidinou úspěšné dětské dechovky – 
a to se mu povedlo. Úspěchy se dostavily nejen v rámci okre-
su, kraje, ale i celé České republiky.  Hudba jej povznášela, 
stále se cítil potřebný a svým projevem mladý – ale věk ne-
zastavíš. Jeho chlapci dospěli, rozutekli se do různých škol 
a učilišť po celé republice. Ale mnohým z nich zůstala hudba 
životní radostí a koníčkem. 

Přišel rok 1989 – nová doba s novými chlapci, další 
zkoušky, ale už bez pana Metoděje Hanáka z Brumovic, kte-
rý si užíval svého klidu a zaslouženého odpočinku ve svém 
domku v Brumovicích (zemřel roku 1998). O muziku se ale 
stále zajímal – sledoval „své chlapce“ z Kobylí, Brumovic, 
Vrbice, Bořetic, Morkůvek, Velkých Pavlovic i z Klobouk“.  

Metoděj Hanák, brumovický muzikant a kapelník, by se 
v letošním roce dožil 120 let a Zdeněk Hanzlíček, klobouc-
ký muzikant, by se dožil 84 let. I jejich zásluhou je decho-
vá hudba v Kloboukách stále živá, o tom svědčí dechovka 
Galanka Klobouky, jejíž někteří muzikanti pocházejí právě 
z dětské kapely dědy Hanáka a Zdeňka Hanzlíčka. Účast 
Galanky při letošní vzpomínkové akci na Metoděje Haná-
ka v Kobylí je důkazem, že jeho práce s dětmi a mládeží 
nebyla marná a má své pokračovatele.

Jaromír Spak
Foto dechové hudby zapůjčila paní Dáša Herzánová.

Noc kostelů 
Noc kostelů – 2.června 2023 - jsme v Brumovicích za-

hájili desetiminutovým zvoněním v 17:00 hodin. Současně 
byla nachystaná výstava oděvů našeho Jezulátka. Šaty po-
skytla a vystavila paní Bohuslava Kňůrová, která s dcerou 
Monikou Jezulátko i převléká.

Letos nám krásně zazpíval dětský sbor Beatus z Brumo-
vic. Děti zpívaly i při mši svaté, která začala v 18:00 ho-
din. Po mši svaté jsme vystavili liturgické oblečení kněze 
a oblečení ministrantů. Po celou dobu bylo možné zapálit 
kalíšek za své blízké.

Dále byla možnost prohlédnout si kostelní věž, zvony 
a hodinový stroj.

Ve 22:00 byl program ukončen modlitbou za mír na ce-
lém světě.

Noc kostelů navštívilo 35 hostů. 
Další „Noc kostelů“ se bude konat 7.června 2024.

Tomáš Vodák
Foto: Daniel Ullmann
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Hody v kostele sv. Antonína v Brumovicích

Zlatý kříž ČČK putoval i do Brumovic

Daruj krev, daruješ život! Neustále opakované heslo ne-
ztratilo ani dnes nic ze své aktuálnosti a naléhavosti. Lid-
ská krev je stále nenahraditelná a nezastupitelná. Bez lid-
ské krve je i moderní medicína mnohdy bezmocná. Dárce, 
který se rozhodl pomoci jinému člověku, pomáhá bezvý-
hradně. Potenciální příjemce pomoci je pro něj především 
člověk, který potřebuje pomoc.

Takovým dárcem je i náš spoluobčan 
Vavřinec Charvát. Daroval svou krev 
bezpříspěvkově už více jak 160krát. 
Na slavnostním předávání 20. května 
2023 v Kaiserštejnském paláci na Ma-
lostranském náměstí v Praze mu byl 
předán Zlatý kříž 1. třídy z rukou pre-
zidenta ČČK doc. RNDr. Marka Jukla, 
Ph.D. a místopředsedkyně Poslanecké 
sněmovny Věry Kovářové.

V neděli 18. června 2023 na svátek svatého Antonína 
z Padovy, našeho patrona, jsme oslavili hody v kostele. Mši 
svatou odsloužil Otec Pavel Kopeček z Násedlovic.

Tomáš Vodák
Foto: Daniel Ullmann

Je to jedno z nejvyšších ocenění Českého červeného 
kříže. Poprvé svou krev daroval před lety spolu se mnou. 
Mám radost, že jsem mu byla sama tehdy příkladem.

V ČR chybí dalších 70 tisíc dárců. Bylo by krásné a zá-
služné, kdyby se našli mezi námi další noví dárci. Máme 

představu, kolik aktivních dobrovolných dárců 
krve v naší obci žije? Jsou anonymním příkla-

dem pro ostatní, kteří zatím váhají. Hezkou 
novinkou je, že jakmile je darovaná krev 

použita, dárci přijde zpráva.

K získání tohoto vysokého ocenění 
blahopřejeme a všem dárcům děkuje-
me. 

Jana Charvátová
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Brumovičtí vinaři
V tuto chvíli má náš spolek na kontě dvě zorganizované 

akce, jeden vinařský zájezd a cyklus několika přednášek na 
téma vinařství a vinohradnictví. 

Zájezd do Velkých Bílovic do dvou vinařství
V sobotu 25. března jsme vyrazili na spolkovou exkur-

zi do vinařství ve Velkých Bílovicích. Sraz jsme stanovi-
li na 9. hodinu dopolední s tím, že jsme vyjížděli ve čtvrt 
na deset. Musím pochválit všechny členy za dochvilnost, 

protože u nás „Brumovčáků“ je známá tzv. „brumovská“ 
půlhodinka neboli občas někdo dojde půl hodiny po srazu.

Vinařství Vladimír Tetur
V 10 hodin nás přivítal sklepmistr Roman Švásta a za-

počal vyprávění o historii a rodinné tradici u Teturů. Vy-
píchnul bych dobré znalosti vinaře a ochotu se podělit 
o své know-how a poradit nám, malovinařům, jaké techni-
ky zvolit při výrobě vína.

Ochutnali jsme mladá vína, která byla po-
stavená na příjemné kyselině s lehkým 
zbytkovým cukrem (kolem 5 g). Dále 
nám byla naservírována vína star-
ších ročníků – bílá vína většinou 
2021 a červená vína byla dva roky 
a více let stará. Též jsme ochutnali 
“známkové víno” Velká červená 
slípka, kterou speciálně zatřiďují 
bílovičtí vinaři.

Krásné prostory, výborná vína 
a skvělí lidé – tak bych ohodnotil 
Vinařství Vladimíra Tetura.

Stanislav Mádl – Váš vinař
Po degustaci u Teturů jsme se pře-

sunuli do Hotelu Mádl, kde jsme si na 
chvilku odpočinuli, naobědvali a řekl bych, 

Oblastní výstava vín
Letošní výstava vín s sebou nese spoustu pozitiv, ale 

bohužel i trošku výzev ke zlepšení. Nicméně jsme se le-
tos rozhodli uspořádat Oblastní výstavu vín, což zname-
ná, že jsme museli splnit přísná kritéria Vinařského fondu. 
Nejdůležitější bylo získat vzorky alespoň ze třech morav-
ských podoblastí, což se nám povedlo. Celkem jsme svozili 
a ohodnotili 553 vzorků vín, z toho 341 bílých, 174 červe-
ných a 38 růžových.

První obava, kterou naši členové pociťovali, byla z malé 
účasti degustátorů na hodnocení vín, které se konalo 16. 
dubna. Nicméně musíme poslat velké díky přespolním ka-
marádům za to, že nám přišli pomoct. Zmíním zde všech-
ny dědiny, které nám pomohly:
• Klobouky, Morkůvky
• Mutěnice, Čejč, Lovčičky
• Kobylí, Boleradice
• Dolní Věstonice, Horní Bojanovice

K samotné výstavě nemáme žádnou výtku, nicméně 
nás nenavštívilo tolik lidí, jako jsme byli zvyklí v minulých 
ročnících. Menší počet účastníků však zajistil pohodlné 
degustování velmi dobrých vín a nabídl tak i odbornější 
konzultaci nad vítěznými víny. Vyzdvihnout musím i Cim-

že většina našich vinařů si srovnala kyseliny 
dobrou Plzní.

Po zaslouženém odpočinku jsme se 
vydali dále do dvora, kde pan Mádl 

má své výrobní prostory, sklady 
a sklepy. Tato degustace již byla 
ve volnějším stylu, o čemž svěd-
čí i degustace většího počtu 
odrůd – mladé ročníky, loňské, 
ale i například fortifikované 
víno.

Opět, kdo chtěl a zeptal se na 
podrobnější informace o postu-

pech ve výrobě, bylo mu vyhově-
no. Obě degustace a celkově výlet 

do Velkých Bílovic bych zhodnotil 
velmi kladně.

bálovou muziku sourozenců Osičkových, která nám krás-
ně zahrála. 

Pokud má někdo zájem o katalog, je k dispozici v PDF 
na našich webových stránkách:
• www.vinaribrumovice.cz/ohlednuti-za-brumovskou-vy-
stavou-vin/

Děkujeme všem, co nás navštívili a pomohli utvořit krás-
nou atmosféru.

Absolutní šampioni v kategoriích:
• Mladá bílá vína: Juras Ondřej, Čejkovice 755 
 – Neuburg 88 b.
•Starší bílá vína: Novák Josef, Borkovany 
 – Ryzlink rýnský 2019 PS 92 b.
• Mladá červená vína: Zahrádkáři Kobylí 
 – Cabernet Moravia 92 b.
• Starší červená vína: Jakubčík Zdeněk, Brumovice 390 
 – Merlot 2021 PS 90 b.
• Absolutní šampión rosé: Krátký Milan, Brumovice 29 
 – Rosé Fr 91 b.
• Nejlepší kolekce 4 vín: Miroslav Veselý, Brumovice 358 b.
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Letní otevřené sklepy
V sobotu 3. června otevřeli naši vinaři celkem 15 skle-

pů, ve kterých nabízeli svá vína téměř 180 návštěvníkům. 
Mimo vína byly k dispozici domluvené stánky s jídlem – ať 
už to byl food truck, místní hospoda nebo stánky přímo 
u některých sklepů – čímž jsme docílili toho, že lidé mohli 
kombinovat naše vína nejen se sýry, ale i právě s nabízený-
mi jídly – kuřecí, vepřové maso nebo i dezerty.

Akce je hodnocena velice kladně, nicméně nás opět po-
trápila návštěvnost. Sice jsme díky intenzivnější reklamě 
dosáhli zvýšení počtu návštěvníků oproti loňskému létu, 
ale i tak je náš cíl na příští rok 250-300 návštěvníků. S tím-
to počtem návštěvníků dokážeme nabídnout dostatečné 
množství vína a stále zajistit osobitý přístup a uchovat ko-
morní charakter akce.

Nově jsme zkusili zavést 
svozovou dopravu a s velkou 
pravděpodobností ji zacho-
váme, minimálně pro večerní 
rozvozy do okolních obcí, kde 
jsou obvykle návštěvníci uby-
tovaní.

Tímto bych chtěl poděko-
vat za spolupráci Lion Bis-
tro, naší hospodě U Hřiště, 
a především našim vinařům, 
že dali možnost ochutnat svá 
vína místním a přespolním 
milovníkům vína.

Cyklus přednášek pro vinaře
První přednáška na téma Nové trendy ve výrobě vína 

(používaná aditiva a různé postupy ve výrobě + kvevri) 
proběhla v zasedací místnosti na radnici v Brumovicích. 
Přednášející doplnil prezentaci o degustaci velmi zajíma-
vých vín z produkce studentů a učitelů z Mendelovy uni-
verzity. Děkujeme panu Radkovi Sotolářovi, který nám 
ukázal průřez moderními metodami výroby a také za zají-
mavá vína, obzvláště ta botrytická.

Druhá přednáška byla na téma PIWI odrůdy, nicméně 
jsme se zaměřili především na ty, které jsou v České repub-
lice. Opět se jednalo o velmi kvalitní přednášku v podání 
pana Sotoláře – učitele na Mendelově univerzitě v Brně. 
Během prezentace jsme měli možnost ochutnat spoustu 
vyšlechtěných odrůd. Největší zájem byl o odrůdy Hiber-
nal, Vesna, Perun a Fragment.

15. června se konala (ne)poslední přednáška od pana 
Sotoláře z Mendelovy univerzity. Poslední je proto, že uza-
vírá cyklus tří přednášek, na které spolek získal podporu 
od Vinařského fondu. Nicméně členové byli z pana So-
toláře velmi nadšení, a proto tento rok uspořádáme ještě 
minimálně jednu vzdělávací přednášku. První část byla 
zaměřená na čištění kmínků a podlom. Byly nám ukázá-
ny rozdíly ve špatném očištění a správném. Dále jsme byli 
informováni, na co si dát pozor, a nakonec se debata pro-
dloužila i o správném vedení tažně. Druhá část přednášky 
byla věnována chorobám a vadám vín, přičemž jsme měli 
možnost některé vady přímo ochutnat / cítit. Vinař musí 
umět poznat vadu, proto je dobré si připomínat jejich pří-
znaky a zavčasu své víno ošetřit.

Vybírání vína na brumovické hody
K hodům neodmyslitelně patří víno, a proto brumovičtí 

vinaři přispěli svými klenoty, a i tento rok naplnili stárkov-
ský sklep. Brumovická chasa v čele se stárky, ale především 
se sklepníkem chodili po našich vinařích ochutnávat a vy-
bírat vína na stavění máje, hodovní zábavy, sóla a pro mu-

žáky, kteří zpívají tradiční brumovickou zavádku. Vinaři 
svá vína poskytli buď jako sudová a chasa si ho následně 
nalahvuje, anebo jim darují přímo své láhve s etiketou.

Tento nelehký úkol má na starosti sklepník, kterým je 
letos Antonín Chrástek. Je potřeba, aby obvolal místní vi-
naře a domluvil si degustace ve sklepech. Ačkoli má veli-
kou oporu v chase, je potřeba, aby si dokázal udržet bystré 
smysly a vybral to nejvhodnější víno na hody.

Ale pozor! Vybíraní vína není jenom o koštování, ale je 
to i stmelování chlapců v chase a zpívání / trénování hodo-
vých písniček. Pro kluky je tato tradice srdcová záležitost 
a pro sklepníka obzvlášť.

Letošní chasníci navštívili klasicky spoustu „Brumovčá-
ků“ a okoštovali spousty a spousty druhů vín, mezi který-
mi byly klasické odrůdy, ale i odrůdy PIWI nebo frizzante.

Od koho jste mohli na hodech ochutnat vína?
• Vinařství u Frediho – Tomáš Fiala
• Víno Cichra
• Vinařství Košulič
• Vinařství Lexa
• Vinařství Burešovi
• Modrohorský sklep

Letos spolek vinařů přispěl navíc 200 litry vína rozdě-
leného do čtyř druhů cuveé, které vznikly pečlivým výbě-
rem odrůd z letošního koštu. Jednalo se o dobře spárované 
odrůdy, které se hodí do parných hodovních dnů. Vína 
mají příjemnou kyselinku a ovocitou vůni.
• Neuburg + Rulandské šedé + Müller Thurgau
• Ryzlink vlašský + Veltlínské zelené + Müller Thurgau
• Muškát Moravský + Muškát Ottonel + Muškát Žlutý
• Rosé
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Co můžete ještě očekávat v roce 2023
Tento rok si pro vás připravíme ještě dvě akce:

• V sobotu 2. září budou opět otevřené sklepy. Tentokrát 
kromě dobrého vína a jídla bude u některých vinařů na-
chystaný i burčák.
• V sobotu 9. prosince bude košt mladých vín v sokolovně. 
Jedná se o druhý ročník akce, na kterou může přijít kdoko-
li, kdo má rád víno a rád si o něm povídá.

Veškeré články, fotky, události najdete na našich webo-
vých stránkách – www.vinaribrumovice.cz. Díky všem za 
podporu našich vinařů.

Akce v roce 2024
Košt vín 13. dubna 2024

Na počest osvobození Brumovic proběhne v sobotu 
13. dubna tradiční košt vín v Brumovicích. Součástí je 
i hodnocení vín, které se koná v neděli 7. dubna, týden 
před samotným koštem.

Letní otevřené sklepy 8. června 2024
Podzimní otevřené sklepy 7. září 2024
Košt mladých vín 7. prosince 2024

Petr Cichra ml.

Co nového u hasičů
Sbor dobrovolných hasičů 

Rok se přehoupl do druhé poloviny, a tak bych Vás rád 
informoval o tom, co se událo u nás hasičů od jara.

Začnu ostrými zásahy. Nejprve jsme hasili skladovou 
halu v sadech v Kobylí. 

Pak následoval snad nejdelší zásah za poslední léta. Ne-
byl to požár, ale nebezpečí v podobě louhu, který unikl do 
Trkmanky po požáru výrobního podniku ve Ždánicích. 
Tento neřád rozpustil plastové nádrže a začal vtékat do po-
toku a cestou ničil vše živé. Jak ryby, tak veškerý porost. 
Událostí se začaly ihned zabývat úřady životního prostředí 
a povodí Moravy. Problém byl v tom, že žíravina je těžší než 
voda a nedařilo se ji nijak zastavit, nebyly účinné ani norné 
stěny. Bylo třeba vodu v potoku ředit. Mezitím nebezpečný 
louh pronikl až k Terezínskému větrolamu. Na ředění pak 
byla použita voda ze studní na odvodnění polí, které se na-
cházejí na soutoku potoků u větrolamu. To však nestačilo. 
Uvažovalo se o nasazení velkokapacitních hasičských cis-
teren. Voda se měla čerpat z Jezírka. Pak bleskla myšlenka, 
využít vodu z naší ČOV.  Čistírna odpadních vod se skládá 
ze šesti nádrží, přičemž v posledních dvou je už čistá voda. 
Nebylo třeba čerpat moc vody hned, ale pomalu a stále. Po 
necelém týdnu se akce zdařila a z Brumovic odtékala už 
čistá voda. Bylo tak zabráněno dalšímu úhynu ryb, a pře-
devším do Dyje netekla otrávená voda.

Další zásah byl na skládce v Martinicích, kde požár způ-
sobil nezodpovědný zaměstnanec. 

Pak jsme vyjížděli do Krumvíře, kde byly po bouřce 
popadané stromy. Brumovicím se naštěstí tato bouřka vy-
hnula.

Teď něco k naší další práci 
a zábavě. Po koupání v Mederu 
jsme uskutečnili sběr starého 
železa. Tímto bych vám chtěl 
za něj poděkovat. Je to náš je-
diný příjem, který používáme 
na naše kulturní a podobné akce.

Běžnou praxí jsou kondiční jízdy řidičů a samozřejmě 
údržba a opravy techniky.

Následovala naše společná akce se SSM (Spolek střele-
ných matek). Dětských her se zúčastnilo asi 130 dětí a pro-
žili jsme spolu pěkné sportovní odpoledne.

V červnu jsme uspořádali dětské závody.
V červenci, jsme jako každý rok pořádali již devatenác-

té noční závody. Jako vždy přijeli hosté z Bratislavy, také 
zástupce okresního sdružení hasičů. Závodilo celkem 11 
družstev a prožili jsme spolu pěkný večer.

Na závěr Vás chci opět ujistit, že kdykoli nás budete po-
třebovat, co se týká nejen „hasičiny“, jsme tu pro Vás.

Za SDH Karel Opluštil
Foto: Kateřina Charvátová

Minutou ticha uctila památku zesnulého hasiče jednot-
ky Hasičského záchranného sboru Středočeského kraje, 
který zemřel při výkonu služby dne 19. července 2023, 
také naše dobrovolná jednotka SDH Brumovice dne 26. 
července 2023 ve 13 hodin (před výjezdovými vozidly, bez 
houkání sirén). Minutu ticha za vyhaslý život dobrovol-
ného hasiče věnovali dobrovolní i profesionální hasiči na 
celém území České republiky.  
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Co nového u mladých hasičů
Letos jsme sezónu zahájili 17.března na hasičské zbroj-

nici kontrolou sportovního vybavení a úklidem skladova-
cích prostor. Nově pořízené soutěžní hadice jsme označili 
logem našeho sboru a odebrali se do zasedací místnosti. 
Tam jsme společnými silami s mladými hasiči vytvořili 
grafický návrh nových závodních dresů. Staré dresy nám 
již dosloužily a potřebovali jsme jich více a v různých veli-
kostech. Současně jsme se pustili do repasu našeho závod-
ního čerpadla. Garantem této akce byl Petr Charvát, který 
se na ní podílel největším dílem.

Dne 25.března se uskutečnilo před hasičskou zbrojnicí „ 
Vítání jara „ a symbolické zahájení hasičské sportovní se-
zóny. Celou akci provázela veselá atmosféra a občerstvení 
z udírny bylo vynikající.

Jsme velmi rádi, že našim mladým hasičům není lho-
stejné prostředí, ve kterém žijeme, a proto jim velmi dě-
kujeme, že se 1. dubna zúčastnili celorepublikové akce 
„Ukliďme Česko“. Jsme na Vás moc pyšní, mládeži.

Kvůli nepřízni počasí se nám první trénink s repasova-
ným čerpadlem podařil až 21.dubna. Již nás tlačil čas a byli 
jsme společně s mládeží nadšeni z nově opraveného čerpa-
dla, jelikož jsme se měli za několik dní zúčastnit letošních 
prvních závodů v Tvrdonicích. Bohužel se na dalším tré-
ninku stala nemilá věc. Při plném výkonu motoru se zlo-
mila ojnice a prorazila blok motoru. Naštěstí při tom nedo-
šlo k žádnému zranění. Jelikož se závody neúprosně blížily, 
museli jsme na dalším tréninku použít naši nejstarší, ale 
osvědčenou PS 12. Aby té smůly nebylo málo, tak den před 
prvním závodem se při použití vývěvy roztrhl tlumič vý-

fuku. Naštěstí se nám podařilo ihned sehnat a zapůjčit si 
nový díl od přátel ze sousedního sboru SDH Kobylí.

Příští den ráno 6.května jsme se tedy mohli zúčastnit 
závodu v Tvrdonicích s naší stařičkou PS 12. Soutěžili jsme 
opět v kategorii starší žáci, soutěžilo sedm týmů, kde jsme 
obsadili 4.místo s časem 30:09. Bohužel první pokus jsme 
měli neplatný. 

Další sobotu 13.května se naši mladí hasiči zúčastnili po 
boku svých dospělých kolegů sběru starého železa v naší 
obci.

Hned na druhý den, v neděli 14.května, jsme zavítali 
do sousedního Kobylí, kde se konala soutěž v požárním 
útoku. Počasí nám vůbec nepřálo, a proto pořadatel po 
domluvě se všemi týmy po prvním kole soutěž ukončil. 
V naší kategorii soutěžilo dvanáct týmů a my se umístili 
s časem 25:15 na 7.místě.

Další soutěž se konala v Novosedlech dne 27.května. 
Přivítat nás osobně přišel starosta okresního sdružení 
J. Mikuška. V opravdu silné konkurenci se nám tam po-
dařilo obsadit s časem 22:31 6.místo z 9 týmů, což na naši 
stařenku PS 12 byl úctyhodný výkon.

 4.června následovala soutěž v Poštorné - „Memoriál 
Zdeňka Hanáka“, což byl člověk, který k nám do Brumo-
vic na akce pořádané naším sborem velmi rád jezdil. Ta-
hle soutěž pro nás byla novinkou. Soutěžilo se ve dvou 
disciplínách, a to v požárním útoku a ve štafetě CTIF na 
400 metrů. Tuhle disciplínu jsme nikdy netrénovali, a pro-
to nás překvapil krásný výsledek. V požárním útoku jsme 
měli nádherný čas 19:99 vteřin. Druhá disciplína se nám 

i bez jakéhokoliv přípravy velmi povedla a oba časy se sčí-
tají, tak jsme nakonec získali 5. místo s celkovým časem 
1:44:34. Soutěžilo celkem osm týmů a nejlepší celkový čas 
byl 1:35:88 a nejhorší 2:16:59. Tohle nás ujistilo, že náš tým 
je velmi kvalitní.

A konečně se dostáváme k největší události roku pro 
náš sbor. Dne 10.června jsme pořádali historicky první 
soutěž mladých hasičů v požárním útoku „ O pohár SDH 
Brumovice“.

Vzhledem k většímu počtu přihlášených družstev, cel-
kem 18 týmů, to pro nás jako organizátory byla velká výzva 
do budoucna.

Jako překvapení naši mladí hasiči nastoupili již v no-
vých dresech. Měli z nich opravdovou radost. Nastoupili 
jsme ve dvou týmech, aby si mohli tuhle výjimečnou udá-
lost užít všichni, i ti, kteří nejezdí pravidelně na závody. 
I přes silnou konkurenci jsme tajně v koutku duše doufali, 
že se umístíme na bedně vítězů. Naše časy útoku byly ka-
ždým závodem lepší a lepší. Naše družstvo „ B „ skonči-
lo na 4.místě s časem 21:24. A za obrovské euforie našich 
nejmladších hrdinů družstvo „ A „ s časem 20:36 obsadilo 
nádherné 2.místo za sborem z SDH Kobylí.

Závěrem bych chtěl za všechny vedoucí mládeže podě-
kovat těm, kteří se podíleli na přípravě a organizaci soutě-

že. Poděkování patří rovněž firmě BLANÁŘ NÁBYTEK za 
poskytnutí věcných darů pro všechna zúčastněná závodní 
družstva a věcných cen pro vítězná družstva.

Ale to největší poděkování patří samozřejmě našim 
mládežníkům za výborné výkony.

Václav Lupač
foto: Kateřina Charvátová a Zdeněk Peřina

ZE SPORTU
Běh parkem Dr. Jana Herbena

T.J. Sokol Brumovice uspořádala v sobotu 6. května 
2023 15. ročník „Běhu parkem Dr. Jana Herbena“. Zúčast-
nily se všechny věkové kategorie, od dětí až po seniory, po 
doběhnutí všech účastníků do cíle byly běžcům předány 
pamětní listy a upomínkové předměty. Nechybělo občer-
stvení, k dobré náladě jistě přispělo i hezké počasí, neva-
dila ani malá dešťová přeháňka ke konci akce. Průběh ce-
lého sportovního klání natáčela regionální televize, video 
reportáž můžete zhlédnout na webových stránkách obce 
nebo na RTVJ regionální televize Jih.

Vlasta Bedřichová
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Stolní tenis
V současné době má oddíl stolního tenisu pět družstev:
OP 1 – nejvyšší okresní soutěž, jedno družstvo
OP 2 – jedno družstvo
OP 4 – dvě družstva
OPD 1 – juniorské družstvo

Evidenční seznam pro sezónu 2022-2023: 
Celkem máme 26 členů, z toho 10 dětí.
Sezóna skončila stolním tenistům v dubnu. 

Pořadí v tabulce:
družstvo Brumovice A skončilo na 11. místě, družstvo 

Brumovice B ukončilo sezónu na 9. místě, družstvo C ob-
sadilo 3. místo, družstvo D je 17. a juniorské družstvo OP 
1 dorostu se se sezónou rozloučilo 5. místem.

Tréninky všech družstev se konají každé úterý a pátek 
od 19 hodin.

V nastávající sezóně 2023-2024 budou do soutěže při-
hlášena všechna družstva.

Soutěž začne v říjnu 2023.

Hrací termíny budou v nedělí dopoledne. Tímto zveme 
všechny diváky na domácí turnaje, které probíhají v soko-
lovně.

František Ševela

Šachový turnaj
V sobotu 17. června 2023 se ve Velkých Pavlovicích po-

řádal „Šachový turnaj o pohár generálů Srstky a Přikry-
la“. Brumovice byly jedním z organizátorů, spolu s obcí 
Kobylí a Spolkem vojenské historie Valtice. Čestným hos-
tem byl prezident České a Slovenské OBCE Dělostřelecké 
pplk. Ing. Martin Šufajzl, který společně se starostou naší 
obce předával ocenění nejlepším šachistům. 

Sokol Brumovice - Fotbal
Fotbal v Brumovicích stále pokračuje v tvr-

dé práci. Pokud se ohlédneme za sezonou 
2022/2023, výsledkově sice nebyla napl-
něna očekávání, ale stále se držíme na-
šich cílů. Zaměřujeme se na správnou 
výchovu naší mládeže a budování 
sportovní kultury v obci. 

Dorost:
I přesto, že jsme skončili poslední 

v tabulce, společně s vedoucím týmu, 
Slávkem, hodnotíme tuto sezónu jako 
velmi úspěšnou. Na výsledcích je jasně 
patrný pokrok, který kluci během sezó-
ny udělali. Nejvíce to vidíme na statistikách 
obdržených a vstřelených branek. Průměr ob-

držených branek na zápas jsme výrazně snížili v porov-
nání s prvním pololetím, naopak v počtu vstřelených 

branek jsme pokračovali ve stejném tempu jako 
na podzim. Největší radost mám z výkonu, 

když jsme byli v hře celých 90 minut až 
na jeden zápas na jaře, chybělo nám více 

klidu a štěstí, abychom mohli ovlivnit 
výsledek zápasů. V některých zápa-
sech nám bohužel také chyběla tro-
chu energie nebo větší odhodlání, 
protože většina kluků hrála i za Áčko 
a měla buď zápas před sebou nebo za 
sebou. To samozřejmě v tomto věku 

ovlivňuje výkon i psychicky. Nesmím 
zapomenout na velkou podporu rodičů 

po celou sezónu, za což patří velký dík! 
Po skončení sezóny jsme prošli turbulent-

ním obdobím a museli jsme se rozhodnout, 
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zda ponecháme dorost nebo kluky trvale posuneme do 
Áčka. Zápasy na jaře nám však ukázaly, že kluci potřebu-
jí ještě dozrát a vyhrávat ve své kategorii proti stejně sta-
rým klukům. To jim dle mého názoru poskytne lepší cestu 
k dalšímu rozvoji. Osobně jsem se musel rozhodnout, zda 
zůstanu u Áčka nebo u dorostu, nebo zvážit nabídky od 
jiných týmů. Nakonec jsem se rozhodl zůstat u dorostu 
a jsem rád, že vedení to akceptovalo. Vidím velký potenciál Hodnotí trenér Tomáš Vojtěšek:

Hodnotí trenér Jakub Gremmel:

v týmu a trénování kluků mě baví. Věřím, že i v této sezóně 
mám stále schopnosti je fotbalově dále posunout. Do nové 
sezóny už nebudeme spolupracovat s Kobylím a můžeme 
se tak spolehnout jen na naše kluky. K týmu se přidají nová 
jména a věřím, že společně ukážeme našim fanouškům ješ-
tě lepší fotbal.

Muži:
Mé hodnocení začnu asi slovy: „všechno zlé je k něčemu 

dobré“. Pro všechny účastníky byla sezóna velmi náročná, 
protože jsme po dlouhé době sehráli hodně zápasů. Bohu-
žel nás i v tomto období postihla velká oslabení týmu, kdy 
někteří hráči museli přerušit činnost kvůli zraněním nebo 

pracovní zaneprázdněnosti. Museli jsme tak posunout 
hodně mladých kluků do mužského týmu. To není špatné, 
ale nemůže to být dlouhodobé. Jak Tomáš popisuje, museli 
jsme se rozhodnout, jak budeme pokračovat, aniž bychom 
měnili cíle našeho klubu. 

Nakonec jsme zvolili cestu, která je podle našeho ná-
zoru pro Brumovice a komunitu okolo sportu ta nejlepší.  
Sestup Áčka o úroveň níž rozhodování ‚usnadnil‘. Bohu-
žel jsme nepotvrdili nadějnou čtvrtou pozici po podzimu. 
O jedno místo jsme minuli záchranu ve třetí třídě. 

Bereme to jako výzvu a musíme začít od základů. Pro-
to jsme oslovili našeho odchovance a dlouholetého hráče 
našeho fotbalu, Vaška Troubila, s nabídkou spojit zkušené 
hráče, zpomalit trochu tempo a našim mladým klukům 
pomoct ke správnému rozvoji. Jsme rádi, že Vašek tuto vý-
zvu přijal a tím se vrátil zpět do fotbalu.

Je to velmi důležitý krok, teď nejde o kvalitu, tu mají 
všichni starší kluci. Ale o vytvoření dobrého prostředí ko-
lem našeho fotbalu. Vzájemná podpora je klíčová. Čím 
více lidí kolem fotbalu, tím lepší atmosféra a pozitivní 
energie. Konečná sestava nového realizačního týmu pro 
novou sezónu je: trenéři Jakub Gremmel a Vašek Troubil, 
vedoucí týmu Slávek Hubáček. Tom Vojtěšek se vrací k do-
rostu, kde bude dohlížet na 

správný rozvoj našich mladíku. Tom bude stále jako 
platný hráč našeho Áčka.“

Těšíme se na vaší návštěvu a fandění brumovickému fotbalu.
#spoluzabrumky

Jakub Gremmel
Foto: Kateřina Charvátová
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Aligators
Vážení občané a příznivci sportu, sezóna 

2022/2023 je již za námi. Byla velmi náročná, 
protože v naší organizaci Aligators došlo k ně-
kolika významným milníkům. Mužský tým 
hrál poprvé v historii druhou nejvyšší ligu ve 
florbale. První liga přinesla na klub větší ná-
roky, které nás posouvaly dopředu, a nakonec 
jsme je zvládli. Vznikla nově fotbalová akade-
mie, která v osobě jejího šéftrenéra Jaroslava Ondry, při-
nesla další pohled na fungování sportovní složky v oblasti 
trénování i vzdělávání vlastních trenérů. Nadále pokračuje 
rozvoj florbalového akademie, která má každý rok vyšší 
počet týmů. Jsme velmi rádi, že děti během týdne navště-
vují tréninky florbalu i fotbalu, čímž komplexně rozvíjejí 
své sportovní dovednosti. 

V nové sezóně jsme se ve fotbalové akade-
mii přihlásili do soutěže mladších a starších 
přípravek. Budeme rádi, když budete naše 
hráčky a hráče chodit na domácí zápasy po-
vzbuzovat. Nejmladší děti budou nadále jez-
dit na turnaje pořádané okresním fotbalovým 
svazem – Žijeme hrou.

Interaktivní seminář na téma Dítě, sport a rodič
V jarních měsících se uskutečnil velmi zajímavý se-

minář. Rodičům přednášel specialista na vzdělání naší 
organizace Mgr. Jaroslav Ondra. Chtěli jsme napomoci 
k tomu, že si budou trenéři a rodiče lépe rozumět a spo-
lečně můžeme tak být dětem i lepšími průvodci. Podobná 
setkání se budou pravidelně opakovat.

Komentář Jaroslava Ondry:
„Během cca 2hodinového povídání jsme probrali věci tý-

kající se komunikace rodiče s dítětem nejen na utkání před 
ním nebo po něm, ale i jak moc je nebo není důležité skóre 
utkání pro rozvoj hráčů. Rovněž jsme poukázali na proble-
matiku toho, co vnímá v průběhu utkání přímo na hřišti dítě 
a co my dospělí zpovzdálí. Také jsme si povídali o význa-
mu chyb v procesu učení, o období jáství, v němž většina 
dětí v přípravkových kategoriích je, a co toto období fakticky 
znamená v praxi.

Večer byl potom zakončen základy životosprávy, tedy jíd-
lem, pitným režimem i spánkem a v neposlední řadě jsme 
otevřeli i téma samostatnosti a co všechno může rodič pro 
děti v této oblasti pravidelně dělat. Děkujeme za čas, který 
nám, sobě a nepřímo i dětem věnovali.“

Přípravka vyhrála 2. místo na Austerlitz Cup 2023
Na konci sezóny se florbalová přípravka již tradičně 

zúčastnila Austerlitz Cupu, který pořádal domácí Slavkov 
u Brna. Po výborných výkonech podlehla až ve finále br-
něnskému týmu Hornets a zaslouženě vybojovala 2. místo.

Shrnutí sezóny fotbalové přípravky
Děti jsme přivítali na prvním tréninku v září na trav-

natém hřišti. Někteří už prošli mini přípravkami a někteří 
se potkali s fotbalem poprvé a u těchto dětí jsme se museli 
pokusit probudit vášeň a lásku k fotbalu.

Myslím si za trenéry, že se nám to i podařilo. Děti se na 
trénincích bavily cvičením a zábavnou formou hry. V zimě 

k tomu přibyly i základy gymnastiky. Děti se i zúčastnily 
dvou turnajů Žijeme hrou, kde si mohly vyzkoušet konku-
renceschopnosti proti svým vrstevníkům z jiných klubů, 
své role se zhostily na výbornou.

Sezónu jsme zakončili velkým zápasem dětí proti rodi-
čům, kde si všichni užili velkou zábavu. Do další sezóny 
přejeme dětem radost z pohybu, fotbalu a jen veselé tváře.

Podcast AliTalk
Naše organizace Aligators začala vysílat nový pořad 

– AliTalk, ve kterém budou zajímaví hosté z organizace 
i z oblastí, které se sportem souvisí. Sportovní fanoušci do-
stanou možnost nahlédnout do fungování, i do životních 
příběhů lidí působících u nás.

Chcete se dozvědět o organizaci Aligators více? 
Navštivte naše webové stránky na www.fbc-aligators.cz, 

facebookovou stránku Aligators, YouTube stránku Aliga-
tors TV nebo na Instagramu fbcaligators. Fotoalba nalez-
nete na Zonerama.com pod názvem Aligators. 

Chtěli bychom moc poděkovat rodičům, trenérům 
a všem podporovatelům za jejich pomoc a nasazení, bez 
kterého se sport nedá dělat. Věříme, že úspěšná spolu-
práce bude pokračovat a nadále budeme společně rozví-
jet naši sportovní organizace Aligators.

Milan Veselý
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Energetika v obci
Jak všichni víme, ceny energie v loňském roce stouply 

na historická maxima. Toto se také dotklo naší obce, kdy 
se ceny energií pro obecní objekty měly zvednout na dvoj-
násobek.  Již v minulých letech se obec snažila snížit ener-
getickou náročnost obecních budov a veřejného osvětlení. 
Připomeňme si zateplení sokolovny, školy a mateřské škol-
ky, výměnu veřejného osvětlení na LED osvětlení. 

Nastalá situace přiměla vedení obce řešit energetickou 
situaci zásadnějším způsobem. Rozhodli se za přispění 
dotace od státu vybudovat nové fotovoltaické elektrárny 
na obecních budovách. Jedná se převážně o budovy, které 
mají v průběhu roku největší spotřebu. Těmito budovami 
jsou čistička odpadních vod, sokolovna, nový obecní úřad, 
základní škola, mateřská škola a spolkový dům. Tyto nové 
fotovoltaické elektrárny by měly snížit množství nakoupe-
né elektrické energie o 40 % už tím, že si je tyto objekty 
samy spotřebují. Další úspora vznikne prodejem přebyteč-
né elektrické energie. Celkově by se měly náklady na na-
koupenou elektrickou energii snížit o více než 65 %.

Instalace fotovoltaic-
kých elektráren je jen 
první krok ke snížení 
závislosti obce na dodáv-
kách energie. Dalšími kroky budou zavedení energetické-
ho managementu a výměna a modernizace elektroinstala-
ce ve škole a školce.  Hlavní je ale to, že každou uspořenou 
korunu za energie může obec investovat na jiné projekty 
pro občany.

Co se týče občanů. Koncem roku 2022 byla vyhlášena 
dotace Nová Zelená Úsporám Light pro občany ve starob-
ním důchodu, nebo pro občany pobírající příspěvky na 
bydlení. Tato dotace může dosáhnout výše až 150 tis. Kč. 
V Brumovicích o tuto dotaci požádalo překvapivě málo 
lidí. Od letošního května se tato dotace rozšířila o dotaci 
na ohřev teplé užitkové vody. Od září letošního roku bude 
možno požádat o dotaci „NZÚ Oprav dům po babičce“, 
která je určená pro ekonomicky činné občany (zaměst-
nanci, podnikatelé, pracující důchodci). Tato dotace může 
dosáhnout výše 1. mil. Kč a s bonusy i více. Z důvodu in-
formovanosti proběhnou v září dva semináře, které blíže 
seznámí občany s podmínkami a možnostmi těchto do-
tací. Také bude jednou týdně na obecním úřadě otevřeno 
poradenské centrum, kde si budete moci nechat poradit 
s těmito dotacemi a s možností energetických úspor na va-
šich nemovitostech. 

Obec Brumovice plánuje další významné kroky v oblas-
ti energetiky, které se budou týkat nejen obecních objektů, 
ale i občanů. O těchto projektech budete průběžně infor-
mováni na našich webových stránkách, obecním rozhla-
sem a v Novém pokolení.

Daniel Ullmann
Obecní energetik

Přesné termíny pořádaných akcí sledujte ve vývěskách, v hlášení obecního rozhlasu
a na webových stránkách obce.

Pozvánky na kulturní a sportovní akce

4.11. 2023 - Podzimní hodová zábava

3.12. 2023 - Vánoční koncert dětí ZŠ a MŠ

9.12. 2023 - Košt mladých vín

13.12.2023 - Česko zpívá koledy

26.12.2023 - Turnaj v mariáši - memoriál Ladislava Milušky

30.12.2023 - Vánoční turnaj ve stolním tenise

31.12.2023 - Silver cup - silvestrovský fotbal

Česko zpívá koledy s Deníkem
Zveme vás na třináctý ročník akce Česko zpívá koledy.

Sejdeme se 13. prosince 2023 v 18 hodin, 
abychom si společně v jednu chvíli opět zazpívali stejné koledy 

a prožili příjemný adventní čas.
Přidejte se k nám!

Lampionový průvod 27. října 2023
Skupina střelených matek zve všechny děti v pátek 27.října 2023  v 16 hodin do sokolovny, 

kde si budou moci vyrobit lampión pro lampiónový průvod, který se koná u příležitosti státního 
svátku - Dne vzniku samostatného československého státu. Sraz účastníků je v 17 hodin před 

sokolovnou. Na místním hřbitově u pomníku obětem 1. a 2. světové války proběhne pietní vzpomínka. 
Průvod bude tradičně zakončen v areálu hřiště malým občerstvením.  
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